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PPooddssuummoowwaanniiee  kkaaddeennccjjii
WWóójjttaa  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww
oorraazz  VVIIII  kkaaddeennccjjii
RRaaddyy  GGmmiinnyy  1100 1111––113322

DDoo˝̋yynnkkii  GGmmiinnnnee  ww  ŁŁaajjsskkaacchh

Budowa Êcie˝ek na terenie gminy w ramach wspólnego pro-
jektu „Poprawa warunków rozwoju przyjaznych Êrodowisku
form transportu poprzez utworzenie systemu dróg rowero-
wych” zbli˝a si´ ku koƒcowi.W trakcie realizacji jest jeszcze
budowa Êcie˝ki rowerowej w formule: Êcie˝ka rowerowa as-
faltowa – czerwony asfalt, pas zieleni, chodnik z kostki beto-

nowej czerwonej, oÊwietlenie ledowe wzd∏u˝ ulicy Nowodwor-
skiej od skrzy˝owania z ulicà Gwiaêdzistà do ronda na Wie-
liszew. Sà robione równie˝ zjazdy na posesje, odwodnienie.

Âcie˝ki zakoƒczone i oddane do u˝ytkowania znajdujà si´
przy ulicach Przedpe∏skiego od Modliƒskiej do pla˝y oraz
w ulicy Suwalnej od Legionowa do ul. Nowodworskiej.

Projekt ten przewidywa∏ budow´ ok. 80 km Êcie˝ek ro-
werowych na terenie gmin Czosnów, Jab∏onna, Legionowo,
¸omianki, Niepor´t, Nowy Dwór Mazowiecki, Radzymin
i Wieliszew i realizowany jest w ramach Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2014-
2020 – Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Warszaw-
skiego Obszaru Funkcjonalnego.

Ten jak˝e wa˝ny projekt ma olbrzymi wp∏yw nie tylko
na rozwój turystyki rowerowej, ale tak˝e na popraw´ bez-
pieczeƒstwa na terenie gminy.

nn wi´cej inwestycji na str. 4–5

Nie zabrak∏o tak˝e atrakcji dla najm∏odszych.Wielkie dmu-
chaƒce, konkursy z nagrodami oraz ciekawe warsztaty roz-
budzi∏y emocje dzieci i sprawi∏y, ˝e te bawi∏y si´ wspania-
le, czego dowodem na to by∏y przepi´kne uÊmiechy na ich
buziach. Zanim jednak goÊcie zasiedli do wspólnego uczto-
wania, odby∏a si´ msza dzi´kczynna.

nn wi´cej na str. 8–9

CCoorroocczznnee  DDoo˝̋yynnkkii  GGmmiinnnnee  ww ttyymm  rrookkuu
ooddbbyy∏∏yy  ssii´́  ww mmiieejjssccoowwooÊÊccii  ¸̧aajjsskkii..
NNaa uucczzeessttnniikkóóww  cczzeekkaa∏∏aa  mmoocc  aattrraakkccjjii
ww ppoossttaaccii  pprrzzyyssmmaakkóóww  pprroossttoo  zz ggrriillllaa
oorraazz  mmuuzzyykkii  nnaa ˝̋yywwoo..

BBuuddoowwaa  ÊÊcciiee˝̋eekk  rroowweerroowwyycchh,,  oottwwaarrcciiee  bbooiisskkaa  ww GGóórrzzee,,  bbuuddoowwaa  bbooiisskk  nnaa tteerreenniiee
oossiieeddllaa  TTBBSS  pprrzzyy uull.. 660000--lleecciiaa  ww WWiieelliisszzeewwiiee,,  bbuuddoowwaa  bbuuddyynnkkuu  ffiilliiii  ZZOOZZ  ww JJaannóówwkkuu
PPiieerrwwsszzyymm,,  zzaakkooƒƒcczzoonnaa  bbuuddoowwaa  uulliiccyy  BBiiaa∏∏oobb∏∏oocckkeejj  ww ¸̧aajjsskkaacchh  –– ttoo  jjeeddnnee  zz wwiieelluu
iinnwweessttyyccjjii,,  kkttóórree  ssàà  ii  bbyy∏∏yy  rreeaalliizzoowwaannee  nnaa  tteerreenniiee  nnaasszzeejj  GGmmiinnyy..
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OOBBWWIIEESSZZCCZZEENNIIEE
WWóójjttaa  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww  

zz  ddnniiaa  2211  ssiieerrppnniiaa  22001188  rr..

OOBBWWIIEESSZZCCZZEENNIIEE
WWóójjttaa  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww  

zz  ddnniiaa  1188  wwrrzzeeÊÊnniiaa  22001188  rrookkuuNa podstawie art. 422 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. – Ko-
deks wyborczy (Dz. U z 2018 r. poz. 754 t.j.) oraz Uchwa∏y
nr XLIV/407/2018 Rady Gminy Wieliszew z dnia 8 mar-
ca 2018 r. w sprawie podzia∏u Gminy Wieliszew na okr´gi
wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby rad-
nych wybieranych w ka˝dym okr´gu (Dz. Urz. Woj.
Maz. 2018.4076).

Podaje si´ do publicznej wiadomoÊci informacje o:
okr´gach wyborczych, ich granicach i numerach oraz liczbie
radnych wybieranych w ka˝dym okr´gu wyborczym w wy-
borach do Rady Gminy Wieliszew zarzàdzonych na dzieƒ 
21 paêdziernika 2018 r.

Numer Liczba
okr´gu Granice okr´gu wyborczego radnych 

wyborczego wybiernych
w okr´gu

1 Góra 1
2 Krubin, Janówek Pierwszy 1
3 Olszewnica Stara 1
4 Olszewnica Nowa, Kałuszyn 1
5 Skrzeszew – granicà okr´gu sà ulice Dojazdowa 1

i Partyzantów nie wchodzàce w jego skład, 
ulica KoÊcielna wchodzàca w jego skład 
od numeru 56 do numeru 114 (parzyste) 
oraz od numeru 47 do numeru 93 (nieparzyste) 
oraz ulice do granic wsi Kałuszyn i Łajski

6 Skrzeszew – granicà okr´gu sà ulice Dojazdowa 1
i Partyzantów wchodzàce w jego skład, ulica KoÊcielna 
nie wchodzàca w jego skład od numeru 56 do numeru
114 (parzyste) oraz od numeru 47 do numeru 93 
(nieparzyste) oraz ulice do granic wsi Topolina,
Podd´bie, Komornica i Sikory. W skład okr´gu 
wchodzà te˝ wsie Topolina, Podd´bie, Komornica i Sikory

7 Wieliszew – w skład okr´gu wchodzi ulica 600-lecia 1
oraz ulice do granic wsi Komornica i rzeki Narew

8 Wieliszew – w skład okr´gu wchodzi ulica NiepodległoÊci 1
i ulice do rzeki Narew, granicà okr´gu sà ulice Modliƒska
i Przedpełskiego nie wchodzàce w jego skład

9 Wieliszew ulica Modliƒska numery: 106A, 106B 1
oraz od 110 do 144 (osiedle przy cmentarzu)

10 Wieliszew granicà okr´gu sà ulice 600-lecia 1
i NiepodległoÊci nie wchodzàce w jego skład, 
ulica Przedpełskiego i ulice do granic wsi Komornica, 
Skrzeszew, Łajski, ulica Modliƒska cała (bez numerów:
106A, 106B oraz od 110 do 144
– osiedle przy cmentarzu) oraz ulice pomi´dzy 
Modliƒskà i NiepodległoÊci

11 Wieliszew granicà okr´gu sà ulice Modliƒska 1
i Przedpełskiego nie wchodzàce w jego skład 
oraz ulice do granic wsi Łajski i Michałów-Reginów

12 Łajski granicà okr´gu sà ulice Sikorskiego i Topolowa 1
numery parzyste, linia kolejowa oraz ulice do granic 
wsi: Kałuszyn, Skrzeszew i Wieliszew od strony 
numerów parzystych ulic Sikorskiego i Topolowej

13 Łajski granicà okr´gu sà ulice Sikorskiego i Topolowa 1
numery nieparzyste, linia kolejowa oraz ulice 
do granic wsi Michałów Reginów i Wieliszew 
od strony numerów nieparzystych ulic Sikorskiego 
i Topolowej

14 Michałów-Reginów granicà okr´gu jest linia 1
kolejowa, ulice do granic wsi Łajski i Wieliszew 
oraz ulica Nowodworska cała

15 Michałów-Reginów granicà okr´gu jest linia kolejowa, 1
ulice do granic wsi Wieliszew bez ulicy Nowodworskiej

i wyznaczonej siedzibie Gminnej Komisji Wyborczej w Gmi-
nie Wieliszew, która mieÊci si´ w Wieliszewie (05-135) w bu-
dynku Urz´du Gminy Wieliszew przy ul. Modliƒskiej 1, sa-
la 110, tel: 22 782 27 63.

Z up. Wójta Gminy Wieliszew
(–) Zenon Pop∏awski
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PPaannii  DDaannuucciiee  WWrrzzeessiiƒƒsskkiieejj
s k ∏ a d a j à  

Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki 

Przewodniczàcy Rady Gminy Marcin Fabisiak 

oraz Radni Gminy Wieliszew

kondolencje

Na podstawie art. 16 § 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r.
– Kodeks wyborczy (Dz. U. z 2018 r. poz.754, 1000 i 1349),
w zwiàzku z uchwa∏à nr XLIV/408/2018 Rady Gminy Wie-
liszew z dnia 8 marca 2018 r. w sprawie podzia∏u Gminy Wie-
liszew na sta∏e obwody g∏osowania, ustalenia ich numerów,
granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych (Dz.
Urz. Woj. Mazowieckiego z 2018 poz.4077) – podaje do pu-

blicznej wiadomoÊci informacj´ o numerach i granicach ob-
wodów g∏osowania oraz siedzibach obwodowych komisji wy-
borczych, w tym lokalach przystosowanych do potrzeb osób
niepe∏nosprawnych oraz o mo˝liwoÊci g∏osowania korespon-
dencyjnego przez wyborców niepe∏nosprawnych i mo˝liwo-
Êci g∏osowania przez pe∏nomocnika w wyborach zarzàdzo-
nych na dzieƒ 21 paêdziernika 2018 r.

Lokale przystosowane do potrzeb wyborców niepe∏-
nosprawnych i w∏aÊciwe do g∏osowania korespondencyjne-
go.

G∏osowaç korespondencyjnie mogà wyborcy posiadajàcy
orzeczenie o znacznym lub umiarkowanym stopniu niepe∏-
nosprawnoÊci, w rozumieniu ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 r.
o rehabilitacji zawodowej i spo∏ecznej oraz zatrudnianiu
osób niepe∏nosprawnych, w tym tak˝e wyborcy posiadajà-
cy orzeczenie organu rentowego o:

a) ca∏kowitej niezdolnoÊci do pracy i niezdolnoÊci do sa-
modzielnej egzystencji;

b) ca∏kowitej niezdolnoÊci do pracy;
c) niezdolnoÊci do samodzielnej egzystencji;
d) o zaliczeniu do I grupy inwalidów;
e) o zaliczeniu do II grupy inwalidów;
a tak˝e osoby o sta∏ej albo d∏ugotrwa∏ej niezdolnoÊci
do pracy w gospodarstwie rolnym, którym przys∏uguje za-
si∏ek piel´gnacyjny.

Zamiar g∏osowania korespondencyjnego powinien zostaç
zg∏oszony do Komisarza Wyborczego w Warszawie III
do 8 paêdziernika 2018 r. do godz. 16.15.

Zg∏oszenia przyjmowane sà w siedzibie Delegatury Krajowego
Biura Wyborczego w Warszawie, pl. Bankowy 3/5, 00-950 War-
szawa, wejÊcie B, pokój 42 (parter). Zg∏oszenie zamiaru g∏o-
sowania korespondencyjnego mo˝e byç dokonane ustnie, te-
lefonicznie (22 695-60-57), pisemnie, telefaksem (22 695-61-36)
lub w formie elektronicznej na adres war-dyr@kbw.gov.pl
Do zg∏oszenia do∏àcza si´ kopi´ aktualnego orzeczenia w∏a-
Êciwego organu orzekajàcego o ustaleniu stopnia niepe∏-
nosprawnoÊci.
W zg∏oszeniu wyborca mo˝e za˝àdaç przes∏ania mu wraz
z pakietem wyborczym nak∏adek na karty do g∏osowania
sporzàdzonych w alfabecie Braille’a.
Wyborcy niepe∏nosprawni, o których mowa powy˝ej oraz
wyborcy, którzy najpóêniej w dniu g∏osowania ukoƒczà
75 lat mogà g∏osowaç przez pe∏nomocnika.
Termin sk∏adania w Urz´dzie Gminy Wieliszew wniosków
o sporzàdzenie aktu pe∏nomocnictwa up∏ywa 12 paêdzier-
nika 2018 r.
Lokale wyborcze b´dà otwarte 21 paêdziernika 2018 r. w go-
dzinach od 7.00 do 21.00.

Wójt Gminy Wieliszew
/–/ Pawe∏ Andrzej Kownacki

Numer obwodu głosowania Granice obwodu głosowania Siedziba obwodowej komisji wyborczej

1 Góra, Janówek Pierwszy, Krubin Budynek Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej
Janówek Pierwszy, 
ul. Dworcowa 9

2 Olszewnica Stara Szkoła Podstawowa im. Bronisława Sokoła 
Olszewnica Stara, ul. Warszawska 40
tel. 22 782 30 24

3 Olszewnica Nowa, Kałuszyn, Sikory, Skrzeszew, Szkoła Podstawowa im. K. Makuszyƒskiego
Topolina, Podd´bie, Komornica Skrzeszew, ul. Szkolna 10 

tel.22 782 30 95

4 Wieliszew w skład obwodu wchodzà Szkoła Podstawowa im. T. KoÊciuszki 
ulica NiepodległoÊci oraz ulice do granic Wieliszew (Klasa A), ul. Modliƒska 60
wsi Komornica oraz rzeki Narew tel. 22 782 21 84

5 Wieliszew granicà obwodu jest ulica NiepodległoÊci Szkoła Podstawowa im. T. KoÊciuszki, 
oraz ulice do granic wsi: Komornica, Skrzeszew, Wieliszew (Klasa B), ul. Modliƒska 60
Łajski, Michałów-Reginów tel. 22 782 21 84

6 Łajski Szkoła Podstawowa im. S. Moniuszki w Łajskach
ul. KoÊcielna 63, Łajski
tel. 22 782 22 83

7 Michałów-Reginów Dom Ogrodnika
Michałów-Reginów, ul. Nowodworska 31
tel. 22 772 85 51



gazetawwiieelliisszzeewwsskkaa nn 27 wrzeÊnia  2018 AKTUALNOÂCI 3

WW ppoonniieeddzziiaa∏∏eekk 33  wwrrzzeeÊÊnniiaa
oo ggooddzziinniiee 99  ww WWiieelliisszzeewwiiee  rroozzppoocczz´́∏∏yy
ssii´́  uurroocczzyyssttooÊÊccii  uuppaammii´́ttnniiaajjààccee  ddzziieeƒƒ
wwyybbuucchhuu IIII wwoojjnnyy  ÊÊwwiiaattoowweejj..  CCoorroocczznnee
oobbcchhooddyy  rroozzppoocczz´́∏∏aa  mmsszzaa  ÊÊww..
ww kkooÊÊcciieellee  PPrrzzeemmiieenniieenniiaa  PPaaƒƒsskkiieeggoo
ww WWiieelliisszzeewwiiee  mmaajjààccaa  nnaa cceelluu  zzaarróówwnnoo
zzaaiinnaauugguurroowwaaçç  ppoocczzààtteekk  rrookkuu
sszzkkoollnneeggoo,,  jjaakk  ii uuppaammii´́ttnniiçç  zzddaarrzzeenniiaa
zz 11993399  rrookkuu..
Podczas mszy Êw. obecne by∏y sztandary 32.Wieliszewskie-
go dr Obrony Powietrznej, Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej
Skrzeszew, Szko∏y Podstawowej nr 1 im.Tadeusza KoÊciusz-
ki w Wieliszewie, Szko∏y Podstawowej nr 2 im. Jana Paw-
∏a II w Wieliszewie oraz Szko∏y Podstawowej im. Józefa Wy-
bickiego w Janówku Pierwszym.W uroczystoÊci brali rów-
nie˝ udzia∏ Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki,
radni, so∏tysi, przedstawiciele Powiatu, kombatanci oraz
uczniowie rozpoczynajàcy tego dnia rok szkolny. Po zakoƒ-
czonym nabo˝eƒstwie nastàpi∏ przemarsz na kwater´ wo-

jennà cmentarza parafialnego w Wieliszewie, gdzie mia-
∏a miejsce dalsza cz´Êç uroczystoÊci, która rozpocz´∏a si´
odÊpiewaniem hymnu paƒstwowego oraz podniesieniem
flagi na maszt.

Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki nawiàza∏ w prze-
mowie do kazania ksi´dza proboszcza wyg∏oszonego pod-
czas mszy, podkreÊlajàc jak wa˝nym aspektem jest dialog
oraz umiej´tnoÊç rozmowy z drugim cz∏owiekiem, dzi´ki
czemu pami´ç o minionych czasach b´dzie kultywowana
przez kolejne pokolenia. Kolejnym punktem uroczystoÊci
by∏o odczytanie Apelu Pami´ci, który zakoƒczono salwà ho-
norowà. DwanaÊcie delegacji z∏o˝y∏o wiàzanki pod pomni-
kiem upami´tniajàcym ˝o∏nierzy poleg∏ych we wrzeÊnio-
wych walkach na Przyczó∏ku Radzymiƒsko-Wieliszewskim.
UroczystoÊç zakoƒczy∏a si´ wyprowadzeniem kompanii ho-
norowej i sztandarów.

Wojskowà opraw´ wrzeÊniowych uroczystoÊci w posta-
ci posterunków honorowych, kompanii honorowej z pocz-
tem flagowym i pocztem sztandarowym oraz Apelem Pa-
mi´ci zapewni∏ tradycyjnie 32. Wieliszewski dywizjon ra-
kietowy Obrony Powietrznej im. gen. dyw. Gustawa
Konstantego Orlicz-Dreszera. Dzi´kujemy!

nn

Rocznica WrzeÊnia ‘39

Szanowni Paƒstwo,

przypominamy, ˝e cały czas trwa sprzeda˝
cegiełek na budow´ Pomnika Ojców
NiepodległoÊci przy Urz´dzie Gminy
Wieliszew. Pomnik ten b´dzie symbolem
wdzi´cznoÊci i hołdu mieszkaƒców ziemi
wieliszewskiej dla wszystkich, którzy
walczyli 100 lat temu o naszà NiepodległoÊç. 

Osoby, które chciałyby włàczyç si´ w jego
budow´ i wesprzeç t´ inicjatyw´ mogà
nabyç cegiełki o nominałach 10, 20, 50, 100,
200, 500 zł, które mo˝na zakupiç u sołtysów,
radnych oraz w Urz´dzie Gminy Wieliszew
i w Gminnego Centrum Kultury w Łajskach.
Dodatkowo osoby, które zakupià cegiełki
o nominale 500 zł lub wi´cej, zostanà
wypisane na tabliczce upami´tniajàcej
budow´ pomnika. 

Paweł Kownacki
przewodniczàcy Komitetu Honorowego

100-lecia Odzyskania NiepodległoÊci

Za cegiełki płaciç mo˝na bezpoÊrednio 
w ww. miejscach lub przelewem 

na konto PKO BP S.A. 57 1020 1026 0000 1102 0267 1139
Odbiór cegiełek za okazaniem potwierdzenia przelewu.

Na zdj´ciach
widoczna jest forma

pomnika, według
której zostanie

wykonany odlew
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Rozpocz´to prace zwiàzane z modernizacjà obiektu spor-
towego na terenie osiedla TBS przy ul. 600-lecia w Wieli-
szewie. Na miejscu starych boisk powstanie nowoczesne bo-
isko wielofunkcyjne do pi∏ki no˝nej i r´cznej o nawierzch-
ni poliuretanowej oraz boisko wielofunkcyjne do siatkówki
i koszykówki o nawierzchni z p∏yt polipropylenowych. Jed-
noczeÊnie zostanà zainstalowane pi∏kochwyty, a teren wo-
kó∏ boisk zostanie zagospodarowany zielenià.Teren dooko-
∏a zostanie równie˝ oÊwietlony.Wykonawca ma 90 dni na wy-
konanie prac. nn

áááááá RRuusszzyyłłaa  bbuuddoowwaa  bbooiisskk  nnaa  tteerreenniiee  oossiieeddllaa  TTBBSS  pprrzzyy  uulliiccyy  660000--lleecciiaa  ww  WWiieelliisszzeewwiiee

áááááá BBuuddoowwaa  ÊÊcciiee˝̋kkii  rroowweerroowweejj  
pprrzzyy  uulliiccyy  NNoowwooddwwoorrsskkiieejj

áááááá NNoowwyy  ppllaacc  zzaabbaaww  ww  ŁŁaajjsskkaacchh

Z wody zdatnej do picia mogà
cieszyç si´ uczniowie gmin-
nych placówek szkolnych dzi´-
ki Towarzystwu Budownictwa
Spo∏ecznego Wieliszew Sp.
z o.o, które zainstalowa∏o tzw.
poide∏ka w szeÊciu szko∏ach
na terenie gminy Wieliszew.
Urzàdzenia zamontowano w:
SP im. S. Moniuszki w ¸aj-
skach, SP im. Bronis∏awa Soko-
∏a w Olszewnicy Starej, SP nr 1
im. Tadeusza KoÊciuszki
w Wieliszewie, SP im. Józefa
Wybickiego w Janówku, SP
nr 2 im Jana Paw∏a II w Wie-
liszewie i SP im. Kornela Makuszyƒskiego w Skrzeszewie.

NNOOWWEE  CCEENNYY  ZZAA  DDOOSSTTAARRCCZZAANNIIEE  ZZIIMMNNEEJJ  WWOODDYY  II  OODDPPRROOWWAADDZZAANNIIEE  ÂÂCCIIEEKKÓÓWW

2 wrzeÊnia br. odby∏o si´ otwarcie boiska w Górze. Licz-
nie przyby∏ych mieszkaƒców przywita∏ Przewodniczàcy Ra-
dy Gminy Wieliszew Marcin Fabisiak.
Poprosi∏ o zabranie g∏osu Wójta Gminy Wieliszew Paw∏a
Kownackiego. Wójt odniós∏ si´ w kilku s∏owach do trady-
cji rozgrywania meczu dru˝yn ̊ onaci – Kawalerowie, któ-
ry zosta∏ rozegrany po cz´Êci oficjalnej. Do uroczystego
przeci´cia wst´gi Wójt Gminy zaprosi∏ najm∏odszych miesz-
kaƒców Góry, którzy, jak zaznaczy∏, najbardziej b´dà ko-
rzystaç z tej inwestycji, rozwijajàc swoje zainteresowania
i sp´dzajàc wolny czas na zabawie z rówieÊnikami.

Po kilkuminutowych przygotowaniach na muraw´ wesz∏y
dru˝yny ˚onatych oraz Kawalerów, którzy rozegrali mecz
otwarcia. Po bardzo wyrównanej walce w duchu fair play,
mecz wygra∏a dru˝yna ˚onatych, którzy w ostatnich mi-
nutach przypiecz´towali zwyci´stwo. Mecz zakoƒczy∏ si´
wynikiem 6:4. Wszyscy zawodnicy otrzymali pamiàtkowe
medale, a kapitanowie zwyci´skich dru˝yn odebrali pucha-
ry za I i II miejsce. nn

Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Wieliszew” Sp.
z o.o. informuje, ˝e 24 sierpnia 2018 r. Paƒstwowe Go-
spodarstwo Wodne Wody Polskie zatwierdziło taryf´ do-
tyczàcà zbiorowego zaopatrzenia w wod´ i zbiorowego
odprowadzania Êcieków na terenie gminy Wieliszew. Zgod-
nie z Decyzjà Dyrektora Regionalnego Zarzàdu Gospodar-
ki Wodnej w Warszawie Paƒstwowego Gospodarstwa
Wodnego Wody Polskie nr. WA.RET.070.1.138.3.2018, ce-
ny za dostaw´ wody i odprowadzania Êcieków wchodzà
w ˝ycie od 26 wrzeÊnia 2018 r. 

Wyszczególnienie WielkoÊç cen i stawek op∏at
(podane sà cenami netto)

Rodzaj cen i stawek op∏at w okresie 
od 26.09.2018 r. 
do 25.09.2019 r.

Cena wody (z∏/m3) 3,64
Cena Êcieków (z∏/m3) 9,56

Stawka op∏aty abonamentowej 
(z∏/miesiàc/odb.) 3,54

MAGDALENA PENKALSKA
Dyrektorka SP nr 1 im. T. KoÊciuszki w Wieliszewie 
Zdrowy styl ˝ycia to oczywiÊcie, obok sportu, równie˝ dobrze
zbilansowana dieta. Kluczem do prowadzenia zdrowego stylu ˝ycia
jest ÊwiadomoÊç koniecznoÊci dbania o własne zdrowie/organizm.
Dlatego tak wa˝nym jest kształtowanie zdrowych nawyków u dzieci
ju˝ od najmłodszych lat. Pierwszeƒstwo w tym majà przede wszystkim
rodzice, a póêniej tak˝e odpowiednia edukacja przedszkolna i szkolna.
Nauka zwracania uwagi na to, co spo˝ywamy jest bardzo wa˝na.
Nasza szkoła chce iÊç z duchem czasu. A wszystko zacz´ło si´
od wody. Wody, która codziennie leci strumieniem do butelek naszych
uczniów ze szkolnego êródełka, które od tego roku na stałe zagoÊciło
na szkolnym korytarzu i cieszy si´ ogromnym zainteresowaniem dzieci.
Powstanie tego poidełka to Êwietna inicjatywa promujàca picie wody.
Dzi´ki temu uczniowie w mniejszych iloÊciach spo˝ywajà słodzone
napoje, a ich plecaki sà l˝ejsze o butelki lub kartoniki z piciem. 
•••••••••••••••••
PAWEŁ WAWRZONEK uczeƒ klasy II
Na pytanie: Co sàdzisz o szkolnym êródełku? odpowiedział: To fajny
pomysł! Kiedy nie przynios´ picia do szkoły lub nie mam pieni´dzy
do automatu, zawsze mog´ skorzystaç z poidełka. Picie wody jest
przecie˝ bardzo zdrowe. Cała społecznoÊç szkolna dzi´kuje władzom
gminy Wieliszew za stworzenie naszego êródełka.

ooppiinniiaa

Na terenie Przedszkola Samorzàdowego w ¸ajskach zakoƒ-
czono instalacje nowych urzàdzeƒ wielofunkcyjnych s∏u˝à-
cych do zabawy. nn

W ulicy Suwalnej b´dàcej drogà powiatowà wykonane zo-
sta∏o odwodnienie. Przez wiele lat na drodze tworzy∏y si´
zastoiny, które utrudnia∏y korzystanie z drogi zarówno pie-
szym jak i kierowcom samochodów. Zarzàdca drogi – Sta-
rostwo Powiatowe wybra∏o firm´ i sfinansowa∏o wykona-
nie odwodnienia. Kolejna inwestycjà, na którà czekajà znie-
cierpliwieni mieszkaƒcy Wieliszewa, to odwodnienie ulicy
Podgórnej na skrzy˝owaniu z ulicà KoÊcielnà.

Podczas opadów zbierajàca si´ woda uniemo˝liwia
przechodzenie przez to skrzy˝owanie i dotarcie do domu
„suchà nogà”. Gmina Wieliszew przygotowa∏a dokumen-
tacj´ dotyczàcà wykonania odwodnienia i zgodnie z pod-
pisanym porozumieniem, Starostwo Powiatowe wykona pra-
ce jeszcze w tym roku. nn

áááááá OOttwwaarrcciiee  bbooiisskkaa  ww  GGóórrzzee

Gminne inwestycje

Paweł
Wawrzonek

uczeƒ klasy II

áááááá PPooiiddeełłkkaa  ww  sszzeeÊÊcciiuu  sszzkkoołłaacchh  
nnaa  tteerreenniiee  ggmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww

áááááá OOddwwooddnniieenniiaa  ww  ggmmiinniiee
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áááááá NNoowwaa  nnaawwiieerrzzcchhnniiaa  nnaa  bbooiisskkuu  
pprrzzyy  SSPP  ww  ŁŁaajjsskkaacchh

Gmina po raz pierwszy przy wykorzystaniu swojego bud˝etu przy-
stàpi∏a do wa˝nego dla ochrony Êrodowiska tematu, jakim jest do-
finansowanie kosztów wymiany êróde∏ ciep∏a centralnego w ramach
poprawy powietrza na swoim terenie.
Do 18 wrzeÊnia 2018 r. do godz. 10:00 wp∏yn´∏o 56 wniosków o do-
tacj´ celowà na wymian´ kot∏a, z czego:
• czterdziestu dziewi´ciu Wnioskodawców spe∏ni∏o warunek for-

malny uczestnictwa w Dotacji, w zwiàzku z czym zosta∏o zapro-
szonych do podpisania Umów o dotacj´;

• jeden Wnioskodawca nie spe∏ni∏ warunków formalnych, w zwiàz-
ku z czym zosta∏ wykluczony z udzielenia dotacji;

• jeden Wnioskodawca zosta∏ wezwany do uzupe∏nienia braków
formalnych w terminie do 7 dni od daty dostarczenia wezwania
– rozpatrzenie wniosku nastàpi po uzupe∏nieniu dokumentacji;

• pi´cioro Wnioskodawców wskaza∏o termin realizacji prac na la-
ta 2019 i 2020. W zwiàzku z powy˝szym, wnioski zostanà zwe-
ryfikowane w latach, na które przypada realizacja operacji.

Informujemy, ˝e nabór do uzyskania dotacji celowej wcià˝ trwa, a wnio-
ski sà do pobrania w Urz´dzie Gminy Wieliszew pok. nr 10. nn

áááááá DDoottaaccjjee  nnaa  wwyymmiiaann´́  kkoottłłóóww  pprrzzyyzznnaannee

zaproszenie

Proboszcz Parafii 
pw. Êw. Jana Marii Vianneya w Skrzeszewie 
Ks. Krzysztof Krupa 

s e r d e c z n i e  z a p r a s z a  p a r a f i a n  
na uroczystoÊç 

KONSEKRACJI 
KOÂCIOŁA
która odb´dzie si´ 
30 wrzeÊnia 2018 r. o godz. 11:00

Konsekracji dokona ks. Bp. Romuald Kamiƒski

Na boisku przy Szkole Podstawowej im. Stanis∏awa Mo-
niuszki w ¸ajskach w zwiàzku z rewitalizacjà tego obiek-
tu zosta∏a po∏o˝ona nowa nawierzchnia. Obiekt zyska∏ nie
tylko na walorach estetycznych, ale tak˝e na bezpieczeƒ-
stwie. Boisko b´dzie s∏u˝y∏o zarówno do gier zespo∏owych
typu koszykówka czy pi∏ka no˝na, ale tak˝e do zwyk∏ych
çwiczeƒ w ramach zaj´ç WF. nn

áááááá ZZaakkooƒƒcczzoonnaa  bbuuddoowwaa  uulliiccyy  BBiiaałłoobbłłoocckkiieejj  
ww  ŁŁaajjsskkaacchh

áááááá BBuuddoowwaa  bbuuddyynnkkuu  ffiilliiii  ZZOOZZ  
ww  JJaannóówwkkuu  PPiieerrwwsszzyymm

áááááá PPoowwssttaanniiee  cchhooddnniikk  ww  KKoommoorrnniiccyy

áááááá RRuusszzyyłł  PPrrooggrraamm  CCzzyyssttee  PPoowwiieettrrzzee!!

áááááá PPrraaccee  ppiieell´́ggnnaaccyyjjnnee  nnaa  ppoommnniikkaacchh  
pprrzzyyrrooddyy áááááá RRuusszzyyłł  pprrzzeettaarrgg  nnaa  bbuuddooww´́  pprrzzeeddsszzkkoollaa  

ww  WWiieelliisszzeewwiiee

Ulica zosta∏a odebrana i przekazana do u˝ytku mieszkaƒ-
com. Przedmiotem prac by∏o po∏o˝enie kostki na ca∏ej d∏u-
goÊci drogi oraz wykonanie zjazdów w granicy pasa dro-
gowego. nn

Budowa budynku, który b´dzie pe∏ni∏ funkcj´ filii ZOZ
w Janówku Pierwszym wcià˝ trwa. Na fundamentach po-
stawiono ju˝ konstrukcj´ wraz ze Êcianami bocznymi.
Przedmiotem tej inwestycji jest budowa fili przychodni
zdrowia w systemie modu∏owym wraz z zagospodarowa-
niem terenu oraz rozbiórka istniejàcego budynku zagro-
dowego. Inwestycja ma byç oddana do u˝ytku ju˝ pod ko-
niec grudnia bie˝àcego roku.
Koszt inwestycji – 950 000,00 z∏/brutto. nn

Rozbudowa drogi powiatowej 1822W (czyli ulicy Wspólnej
w Komornicy na odcinku od ul. Przedpe∏skiego do ul. Po-
godnej) polegaç b´dzie przede wszystkim na budowie chod-
nika o szer. 2 m z betonu asfaltowego ∏àczàcego go z ist-
niejàcym chodnikiem. Podczas wykonywanych prac
zaplanowana jest przebudowa bàdê budowa zjazdów
do indywidualnych posesji (wykonanych z kostki bruko-
wej) lub publiczne (o nawierzchni bitumicznej). Dodatko-
wo ustawionych zostanie 40 lamp oÊwietlenia ulicznego,
a 3 istniejàce zostanà rzestawione. Gmina Wieliszew w ra-
mach realizacji powy˝szego zadania sfinansowa∏a opraco-
wanie kompletnej dokumentacji technicznej dotyczàcej za-
kresu budowy oÊwietlenia drogowego. Projekt kosztowa∏
18 500 z∏. Wykonanie oÊwietlenia tego ciàgu równie˝ b´-
dzie finansowane z bud˝etu Gminy Wieliszew.
Na t´ d∏ugo wyczekiwanà inwestycj´ Starostwo Powiato-
we w Legionowie og∏osi∏o przetarg.Termin sk∏adania ofert
up∏ywa z dniem 11 paêdziernika 2018 r. i mamy nadziej´,
˝e w nast´pnym numerze b´dziemy mogli poinformowaç
o wynikach tego przetargu. nn

Informujemy, ˝e od 24 wrzeÊnia do 15 listopada br. na te-
renie naszej gminy prowadzone b´dà prace zwiàzane z pie-
l´gnacjà i konserwacjà szesnastu drzew podlegajàcych
ochronie z mocy ustawy. Powy˝sze zabiegi majà na celu
zwi´kszenie ˝ywotnoÊci drzew, popraw´ ich statyki oraz
zwi´kszà walory przyrodnicze (z ich wzgl´du drzewa zosta-
∏y obj´te ochronà). W rejonie prowadzonych prac nale˝y
spodziewaç si´ niewielkich utrudnieƒ w ruchu drogowym
bàdê pieszym oraz krótkotrwa∏ych wy∏àczeƒ pràdu.

nn

Realizacja tej inwestycji zosta∏a podzielona na dwa eta-
py.W pierwszym etapie zaplanowano wykonanie skrzyd∏a
zachodniego, w którym zlokalizowane b´dà: sala wielofunk-
cyjna, 5 sal zaj´ç z zapleczami, pomieszczenia administra-
cyjne, sanitariaty, pomieszczenia gospodarcze.W skrzydle
pó∏nocnym zlokalizowana b´dzie cz´Êç zaplecza kuchen-
nego, które docelowo, po wybudowaniu kolejnego etapu,
stanowiç b´dzie ca∏y zespó∏ kuchenny.W ramach prac wy-
konane zostanà miejsca parkingowe, plac zabaw oraz dro-
ga dojazdowa. Data zakoƒczenia realizacji 1 etapu prac:
31 marca 2022 roku. nn

W ramach Programu priorytetowego Czyste Powietrze Naro-
dowy Fundusz Ochrony Ârodowiska i Gospodarki Wodnej og∏a-
sza nabór wniosków o dofinansowanie.
Celem programu jest poprawa efektywnoÊci energetycznej
i zmniejszenie emisji py∏ów i innych zanieczyszczeƒ do atmos-
fery z istniejàcych jednorodzinnych budynków mieszkalnych
lub unikni´cie emisji zanieczyszczeƒ powietrza pochodzàcej
z nowo budowanych jednorodzinnych budynków mieszkalnych.

Wnioski nale˝y sk∏adaç w wojewódzkim funduszu ochrony
Êrodowiska i gospodarki wodnej (WFOÂiGW), w∏aÊciwym te-
rytorialnie dla miejsca po∏o˝enia nieruchomoÊci obj´tej wnio-
skiem o dofinansowanie w terminie od 19 wrzeÊnia 2018 r.
od godz. 8.00 do 30 czerwca 2027 r. do godz. 24.00.

Wnioski do pobrania oraz szczegó∏owe informacje dot. pro-
jektu dost´pne na stronie: https://bit.ly/2Q1JZYC nn
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Zakoƒczenie projektu 2WILL
WW tteerrmmiinniiee  oodd 77  ddoo 1111  wwrrzzeeÊÊnniiaa
ww GGmmiinniiee  WWiieelliisszzeeww  ooddbbyy∏∏oo  ssii´́
ssppoottkkaanniiee  ppooddssuummoowwuujjààccee  ttrrwwaajjààccyy
22  llaattaa  pprroojjeekktt 22WWIILLLL  ((22  WWoorrkk  iinn
IInntteeggrraattiioonn  ooff  LLooccaall  LLiiffee))..  
W spotkaniu wzi´∏o udzia∏ 11 delegacji z gmin bioràcych
udzia∏ w projekcie, a by∏y to w∏oskie gminy: Graffignano,
Castiglione in Teverina, Celleno, Lubriano, a tak˝e Agia
z Grecji, Balkanu Zieds z ¸otwy, Kelme z Litwy, Deryne-
ia z Cypru, Onga z W´gier, Filipstad ze Szwecji oraz San-
ta Lucija z Malty.

W trakcie tego ostatniego spotkania delegacje podsu-
mowa∏y wszystkie spotkania, jakie odby∏y si´ w ramach pro-
jektu, a by∏y to spotkania we W∏oszech, Grecji, Malcie,

Szwecji i w Polsce.Wiodàcym tematem projektu by∏o omó-
wienie najlepszych praktyk w∏àczajàcych w lokalne ̋ ycie
wolontariuszy oraz wymiana doÊwiadczeƒ w zakresie prze-
ciwdzia∏ania wykluczeniu spo∏ecznemu oraz dzia∏ania ma-
jàce na celu integracj´ spo∏ecznà. W trakcie ka˝dego ze
spotkaƒ delegacje mia∏y mo˝liwoÊç poznania lokalnych Sto-
warzyszeƒ i zapoznania si´ z ich dzia∏alnoÊcià. By∏a to te˝
Êwietna okazja do wymiany doÊwiadczeƒ w zakresie: po-
dejmowanych dzia∏aƒ edukacyjnych w szko∏ach, podnosze-
nia ÊwiadomoÊci wÊród m∏odzie˝y oraz tworzenia Êwiado-
mego i otwartego na innych ludzi spo∏eczeƒstwa. Poza cz´-
Êcià oficjalnà delegacje mia∏y okazj´ uczestniczyç w ˝yciu
kulturalnym naszej gminy – wzi´∏y udzia∏ w Do˝ynkach
gminnych jak równie˝ wspiera∏y so∏ectwo Ka∏uszyn w trak-
cie Festiwalu So∏ectw w Jab∏onnie. Poza tym delegacje
zwiedzi∏y Warszaw´ oraz Toruƒ. By∏ to równie˝ czas
na omówienie mo˝liwoÊci podj´cia wspó∏pracy przy reali-
zacji kolejnych projektów.

nn

W tym roku kontynuowaliÊmy w´drówki do Parków Naro-
dowych. 26 i 27 lipca wybraliÊmy si´ na Roztocze. Roztoczaƒ-
ski Park Narodowy to magiczna kraina – cudowna zieleƒ i po-
wietrze pozwalajà na pe∏en relaks. ZwiedziliÊmy po∏o˝ony
w dolinie rzeki Wieprz, Szczebrzeszyn. Rozs∏awi∏ go J. Brze-
chwa w wierszu „W Szczebrzeszynie chrzàszcz brzmi w trzci-
nie”. ObejrzeliÊmy dwa pomniki chrzàszcza – drewniany
przy êróde∏ku naprzeciw m∏yna wodnego i mosi´˝ny na ryn-
ku przed ratuszem.

ZwiedziliÊmy najstarszà w Polsce murowanà cerkiew
– „cerkiew uÊpienia”, odnowionà synagog´ i KoÊció∏ Êw. Ka-
tarzyny. Szczebrzeszyn to mi∏e, troch´ bajkowe miejsce.

Nast´pnym etapem podró˝y by∏ Zwierzyniec – miejsco-
woÊç za∏o˝ona przez Wielkiego Hetmana Jana Zamoyskie-
go w XVI w. To per∏a Roztocza i serce Parku Narodowego.
PodziwialiÊmy KoÊció∏ek na wysepce. ZobaczyliÊmy budyn-
ki ordynacji Zamoyskich, pomnik szaraƒczy – upami´tnia-
jàcy plag´ szaraƒczy w´drownej w 1711 r., spacerowaliÊmy
przy stawach Echo.

Potem zwiedziliÊmy OÊrodek Edukacyjno-Muzealny. Wy-
stawy ukazujà bogactwo przyrodnicze i kulturowe Roztocza.
Wieczór sp´dziliÊmy przy grillu i muzyce Wojtka WiÊniew-
skiego. MieliÊmy te˝ solenizantki.Wszyscy Êpiewali, taƒczy-
li – wieczór minà∏ w scenerii przyrody, „magicznà moc”.

Drugi dzieƒ to zwiedzanie zagrody Guciów serwujàcej re-
gionalne wyroby z tego, co urodzi tutejsza przyroda. Szcze-
gólnie smakowa∏ chleb na zakwasie ze smalcem z grzybami.
KupiliÊmy smako∏yki dla naszych bliskich.

Potem przyjechaliÊmy do „roztoczaƒskiej Cz´stochowy”
– Krasnobrodu, do którego pielgrzymujà ludzie – po ∏aski
uzdrowienia przez Matk´ Bo˝à Krasnobrodzkà. Tu zosta∏a
uzdrowiona Marysieƒka Sobieska i w podzi´kowaniu ufun-
dowa∏a w XVII-wieczny barokowy KoÊció∏ – obecnie Sank-
tuarium Maryjne. Na terenie klasztoru Ojców dominikanów
zwiedziliÊmy Muzeum Maryjne, Muzeum wieƒcy do˝ynko-
wych oraz Muzeum Wsi Krasnobrodzkiej.

Spod drewnianej kaplicy na wodzie zaczerpn´liÊmy wo-
dy, która wed∏ug przekazów ma moc uzdrawiajàcà i przywra-
cajàcà mi∏oÊç.

BrodziliÊmy „dla zdrowia” w wodzie strumienia wyp∏ywa-
jàcego ze êród∏a. Potem pow´drowaliÊmy dolinà pachnàcà
˝ywicà z boru sosnowego do kaplicy Êw. Rocha, który od wie-
ków sprawuje tu w∏adz´.

Roztocze to miejsce, które przyciàga- zach´camy do wy-
jazdu w te tereny. MogliÊmy mieç tyle wra˝eƒ dzi´ki wspar-
ciu „Rady so∏eckiej”, która sfinansowa∏a przejazd autoka-
rem. Dzi´kujemy i prosimy o dalsze wsparcie dla idei inte-
gracji i porozumienia naszego kraju. nn

CCOO  NNOOWWEEGGOO  WW  ŁŁAAJJSSKKAACCHH

komunikat ostrze˝enie

UWAGA
OÊrodek Pomocy Społecznej w Wieliszewie

otrzymał sygnał, i˝ na terenie gminy nieznane
osoby podajà si´ za pracowników socjalnych. 

Informujemy, ˝e pracownicy socjalni wykonujà obowiàzki tylko i wyłàcznie
w dniach pracy OPS, tj. od poniedziałku do piàtku w godzinach: 

poniedziałek 9–17, wtorek-piàtek 7.30–15.30. Ka˝dy pracownik socjalny
posiada legitymacj´ słu˝bowà, którà powinien okazaç przy podejmowaniu

czynnoÊci słu˝bowych. 
W razie wàtpliwoÊci prosimy o kontakt telefoniczny z OÊrodkiem Pomocy

Społecznej w Wieliszewie: tel. (22) 782 25 22.

3 wrzeÊnia w gminie Wieliszew rozbrzmiewa∏a muzyka
polska.W koÊcio∏ach w Janówku Pierwszym, Skrzeszewie
i Wieliszewie, w ramach IV Festiwalu Muzyki Kameral-
nej i Organowej Powiatu Legionowskiego odbywa∏y si´
uroczyste koncerty z okazji 100-lecia Odzyskania Niepod-
leg∏oÊci przez Polsk´.Wystàpili wówczas znakomici arty-
Êci. Archikatedralny Chór M´ski Cantores Minores
pod kierunkiem Franciszka Kubickiego, dostarczy∏ s∏u-
chaczom wielu wzruszeƒ. Zgromadzona publicznoÊç na-
grodzi∏a zespó∏ owacjami na stojàco, a ci odwdzi´czyli si´
pi´knym bisem, Êpiewajàc „Ko∏ysank´” Jana Maklakie-
wicza.

Tydzieƒ póêniej odby∏ si´ koncert w Skrzeszewie. Wy-
stàpi∏o trio The Sparrow Ensemble w sk∏adzie: Marta Wró-
blewska – sopran, Anna Wróbel – wiolonczela, Ma∏gorza-
ta Marczyk – fortepian.W programie koncertu znalaz∏y si´
pi´kne pieÊni na niezwyk∏e trio: g∏os, wiolonczel´ i forte-
pian. Us∏yszeliÊmy utwory Józefa Nowakowskiego, Ignace-
go Komorowskiego i Ignacego Dobrzyƒskiego. Dzie∏em ko-
ronnym zaÊ by∏ „Rok w pieÊni”W∏adys∏awa Rzepki – utwór
napisany w roku odzyskania Niepodleg∏oÊci. A wi´c s∏u-
chaliÊmy go równo 100 lat po jego stworzeniu. Na tym kon-
cercie królowa∏a muzyka romantyczna.

Zakoƒczeniem Festiwalu, a zarazem ostatnim koncertem,
który odby∏ si´ w Gminie Wieliszew by∏ wyst´p zespo∏u wo-
kalnego muzyki dawnej – Jerycho pod dyrekcjà Bartosza
Izbickiego. Na tych kilka pi´knych chwil koncertu, arty-
Êci przenieÊli publicznoÊç w czasy Êredniowiecza i renesan-
su Êpiewajàc przy akompaniamencie instrumentów z epo-
ki, takich jak: fisharmonia, pozytyw, czy lira korbowa, pi´k-
ne pieÊni maryjne z tamtych czasów. Niezwyk∏e wra˝enie
zrobi∏ na publicznoÊci ten wyst´p. ArtyÊci z wielkà precy-
zjà i dba∏oÊcià o ka˝dy szczegó∏ prezentowali pieÊni reli-
gijne Êpiewane przez Polaków 700 lat temu.

Te trzy koncerty pozwoli∏y zaprezentowaç publicznoÊci
szerokie spektrum muzyki polskiej. Us∏yszeç mo˝na by∏o
muzyk´ zarówno wokalnà, instrumentalnà, jak i wokalno-
-instrumentalnà, poznaç natomiast – brzmienie muzyki
od Êredniowiecza po wiek XX.

Koncerty te zosta∏y zorganizowane na specjalne zamó-
wienie Wójta Gminy Wieliszew pana Paw∏a Kownackiego
dla uczczenia Niepodleg∏oÊci Polski.

Mamy nadziej´, ˝e w przysz∏ym roku Festiwal Powiatu
Legionowskiego równie˝ dojdzie do skutku, zw∏aszcza ˝e
o jego kontynuacj´ ju˝ dopytywa∏a si´ zgromadzona
na koncertach publicznoÊç. nn Anna Wróbel

UURROOCCZZYYSSTTEE  KKOONNCCEERRTTYY  ZZ  OOKKAAZZJJII  110000--LLEECCIIAA  OODDZZYYSSKKAANNIIAA  NNIIEEPPOODDLLEEGGŁŁOOÂÂCCII
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„80+” w Łajskach
PPIIEEÂÂNNII  PPAATTRRIIOOTTYYCCZZNNYYCCHH

MMAARRSSZZ  SSZZLLAAKKIIEEMM  
PPAATTRRIIOOTTYYCCZZNNYYMM

NNIIEEPPOODDLLEEGG¸̧EEJJ  BBAALLLLAADDYY  
II  PPIIEEÂÂNNII

PPRRZZEEDD  NNAAMMII
29 wrzeÊnia (sobota) godz. 9:30
zbiórka na parkingu przy Poniatówce 
SS ZZ TT AA FF EE TT AA   MM II ¢¢ DD ZZ YY PP OO KK OO LL EE NN II OO WW AA   

19 paêdziernika (piàtek) godz. 18.00
KK OO NN CC EE RR TT   WW   KK LL EE NN CC ZZ OO NN II EE   

29 wrzeÊnia (sobota) godz. 19
KK OO NN CC EE RR TT

Stowarzyszenie Młodzi dla Rozwoju – eMka zaprasza Seniorów
i wszystkich mieszkaƒców Gminy na udział w projekcie
sztafeta Mi´dzypokoleniowa. Rano marsz szlakiem
patriotycznym, a wieczorem w Sali koncertowej Klenczona koncert
pieÊni patriotycznej.
Skład zespołu: 
Magdalena Zakrzewska – sopran • Wojciech Bardowski – baryton
Mariusz Dropek – piano • Łukasz Dàbrowski – akordeon
Adam Bardowski – klarnet

Projekt 
współfinansowany 

Powiat Legionowski 

Partner 
projektu 

Gmina Wieliszew

Organizator
projektu 

1100  llaatt  tteemmuu  zz iinniiccjjaattyywwyy  óówwcczzeessnneejj
pprrzzeewwooddnniicczzààcceejj  KKlluubbuu  SSeenniioorraa
–– EEll˝̋bbiieettyy  ZZiieemmaakk  zzoorrggaanniizzoowwaannoo
ssppoottkkaanniiee  ttoowwaarrzzyysskkiiee  ddllaa  mmiieesszzkkaaƒƒccóóww
¸̧aajjsskk,,  kkttóórrzzyy  uukkooƒƒcczzyyllii 8800  llaatt..
SSppoottkkaalliiÊÊmmyy  ssii´́  wwóówwcczzaass
ww ppoommiieesszzcczzeenniiaacchh  SSzzkkoo∏∏yy  PPooddssttaawwoowweejj
ww ¸̧aajjsskkaacchh..  UUcczzeessttnniiccyy  bbyyllii  zzaaddoowwoolleennii
ii wwzzrruusszzeennii  ssppoottkkaanniieemm  zzee  sswwooiimmii
rróówwiieeÊÊnniikkaammii  ii mm∏∏ooddsszzyymmii  sseenniioorraammii..
PPrroosszzoonnoo  oo ppoowwttóórrzzeenniiee  wwyyddaarrzzeenniiaa
ii ttaakk  ssttaa∏∏oo  ssii´́  ttoo  ccoorroocczznnàà  ttrraaddyyccjjàà,,
˝̋ee KKlluubb  SSeenniioorraa  ii RRaaddaa  SSoo∏∏eecckkaa
pprrzzyyggoottoowwuujjàà  iimmpprreezz´́  zzwwaannàà „„8800++””..  

W tym roku zaplanowano uroczystoÊç na dzieƒ 30 sierp-
nia. Wr´czajàc zaproszenia dowiedzieliÊmy si´, ˝e akurat
przypadajà w tym dniu 90 urodziny Pani Janiny Gruczek
– naszej „ludowej poetki” z ¸ajsk. Z∏o˝yliÊmy jej wi´c ser-
deczne ˝yczenia – dalszego ˝ycia w zdrowiu z dotychcza-
sowà pogoda ducha i wr´czyliÊmy kwiaty.

Dla wszystkich goÊci przygotowano ogromny tort „80+”
i inne smako∏yki. W spotkaniu wzià∏ udzia∏ Wójt Gminy
Wieliszew Pan Pawe∏ Kownacki. Wszystkim obecnym se-
niorom z∏o˝y∏ serdeczne ˝yczenia i podkreÊli∏, ˝e ceni tra-
dycj´ naszych spotkaƒ z najstarszymi mieszkaƒcami.W∏a-
Ênie z màdroÊci starszego pokolenia mo˝na czerpaç nauk´
jak dobrze prze˝yç ̋ ycie. Poszanowanie tradycji to màdroÊç
narodu sprzyjajàca rozwojowi naszej ojczyzny.

Rada so∏ecka postanowi∏a uatrakcyjniç wieczór senio-
ra i po raz drugi zaprosi∏a solist´ Teatru Wielkiego – te-
nora ¸ukasza Wroƒskiego. Wykona∏ utwory znane i lubia-
ne z polskich oper i operetek oraz piosenki z okresu mi´-
dzywojennego. To by∏ prawdziwy „Dawnych wspomnieƒ
czar” i niejeden senior ze wzruszeniem Êpiewa∏ „Gdyby
jeszcze raz wróci∏ pi´kny czas”.

Panu ¸ukaszowi Wroƒskiemu akompaniowa∏a Pani
Wioletta ̧ ukaszewska. Potem dla naszych goÊci zagra∏ Woj-
tek WiÊniewski – gitara i Rysio Maciàtek – akordeon. Se-
niorzy byli bardzo wzruszeni i dzi´kowali za pi´kny wie-
czór. Wszyscy otrzymali kwiaty. Odchodzàc dzi´kowali or-
ganizatorom za mo˝liwoÊç spotkania w gronie rówieÊników
i prze˝yte chwile radoÊci. ˚egnaliÊmy ich s∏owami do zo-
baczenia za rok, gdy˝ b´dziemy kontynuowaç „nasze 80 +”.

nn

Ostatni weekend wakacji by∏ bardzo pracowity dla aktyw-
nych mieszkaƒców Janówka Pierwszego, poniewa˝ repre-
zentowali Gmin´ Wieliszew na „Âwi´cie Wody” w Miel-
nie, naszej gminie partnerskiej.
Przygotowania do tego wa˝nego wydarzenia rozpocz´∏y si´
ju˝ kilka dni wczeÊniej i obejmowa∏y odpowiednie rozpla-
nowanie transportu, zakupy produktów niezb´dnych
do wykonania serwowanych potraw oraz rekwizytów ko-
niecznych do „umeblowania” stoiska.

W sobot´ wczesnym rankiem rozpocz´∏a si´ instalacja
w Mielnie. Po dwóch godzinach stoisko by∏o gotowe, sta-
nowiska pracy zaplanowane, a na goÊci czeka∏o wyszuka-
ne menu: placki ziemniaczane z gulaszem, bezy z bità Êmie-
tanà i malinami oraz napoje. Dodatkowà atrakcjà by∏ po-
kaz wypiekania s´kacza i oczywiÊcie jego degustacja.

Efekty przeros∏y nasze oczekiwania. Stoisko Janówka
Pierwszego odwiedzi∏o ponad 500 osób i ka˝da z nich mia-
∏a okazj´ spróbowaç przygotowanych potraw oraz dowie-
dzieç si´ dlaczego Gmina Wieliszew jest naprawd´ wyjàt-
kowa. Wieczorem, po ca∏ym dniu ci´˝kiej pracy, wszyscy
choç zm´czeni, mieli uÊmiech na ustach, bo tak fantastycz-
nego przyj´cia nad Ba∏tykiem, tylu pochwa∏ i wyrazów
uznania nikt si´ nie spodziewa∏.

Sk∏adamy goràce podzi´kowania Wójtowi Gminy Wieli-
szew, Panu Paw∏owi Kownackiemu za wsparcie i pomoc
w organizacji wyjazdu, Paƒstwu Urszuli i Markowi Lubom-
skim za u˝yczenie domu letniskowego, gdzie odby∏y si´
ostatnie przygotowania kulinarne do tego wyjàtkowego
dnia oraz Panu Krzysztofowi Panczykowi za pokaz kunsz-
tu cukierniczego. nn  

JJAANNÓÓWWEEKK  PPIIEERRWWSSZZYY  WW  MMIIEELLNNIIEE

wst´p wolny

podzi´kowanie

Serdeczne podzi´kowania dla WÓJTA GMINY WIELISZEW PAWŁA KOWNACKIEGO oraz RADNYCH GMINY
za słowa otuchy i wsparcia w tej trudnej chwili jakà jest Êmierç bliskiej mi osoby. Danuta Wrzesiƒska
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dokoƒczenie ze strony 1
Zgodnie z ceremonia∏em do˝ynek na poczàtku zosta∏ wniesiony przez
starostów gminnych Bogus∏aw´ i Stanis∏awa So∏tysów chleb do˝ynko-
wy. Nast´pnie przedstawiciele so∏ectw u∏o˝yli przed o∏tarzem okaza-
∏e wieƒce, które zosta∏y poÊwi´cone przez proboszcza parafii pw. Prze-
mienienia Paƒskiego w Wieliszewie ks. Grzegorza Kucharskiego, któ-
ry wraz z ks. ¸ukaszem Królem i ks. Krzysztofem Szczepanikiem oraz
klerykami Micha∏em Stacherà i Marcinem Jaromijem koncelebrowa-
li msz´ dzi´kczynnà. W uroczystoÊci brali równie˝ udzia∏ przedstawi-
ciele stra˝y po˝arnej z OSP Skrzeszew oraz OSP Krubin.

Po zakoƒczeniu liturgii na scenie pojawili si´ Wójt Gminy Pawe∏
Kownacki, przewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew Marcin Fabisiak
oraz so∏tys wsi ¸ajski Jan So∏tys, którzy przywitali goÊci. Po prze-
mówieniach w towarzystwie starostów uroczyÊcie pokroili chleb do-
˝ynkowy, którym dzieci z Zespo∏u Taƒca Ludowego „Promyki” cz´-
stowa∏y goÊci. Nast´pnie prowadzàcy przeczyta∏ list od prezydenta
RP Andrzeja Dudy i tym akcentem jednoczeÊnie zamknà∏ oficjal-
nà cz´Êç imprezy.

Podczas gdy goÊcie zasiadali do sto∏ów na scenie pojawi∏ si´ ze-
spó∏ „Gotowi na wszystko”, który umili∏ wszystkim ucztowanie gra-
jàc powszechnie znane i dobrze kojarzone utwory z minionych lat.
Kolejnym artystà, który zaprezentowa∏ swój kunszt, tym razem be-
atboxerski, by∏ mieszkaniec Wieliszewa Karol Dyttus znany jako Char-
les Carlo, który wraz dwójkà m∏odszych, poczàtkujàcych wykonaw-
ców ̧ ukaszem Smulkowskim i Erykiem ̧ abasiewiczem rozgrzali pu-
blicznoÊç rytmami wykonywanymi wy∏àcznie za pomocà samych ust.

Po bardzo ciekawym wyst´pie nadszed∏ czas na konkurs, po któ-
rym na scenie pojawi∏ si´ zespó∏ Rockavibes na czele z uroczà Natalià
Kowalskà znanà min. z VI edycji programu telewizyjnego The Voice of
Poland. Subtelny wyrazisty wokal, Êwietnie zaaran˝owana muzyka
sprawi∏y, ˝e wyst´p przypad∏ do gustu wszystkim zgromadzonym i mi-
mo deszczu, który troszeczk´ utrudnia∏ koncert, znalaz∏y si´ oso-
by, które ch´tnie zataƒczy∏y do piosenek, jakimi obdarowa∏ wszyst-
kich tego wieczoru zespó∏ Rockavibes. nn SJ

Do˝ynki Gminne w Łajskach
IIXX  FFeessttiiwwaall
AAkkttyywwnnooÊÊccii  SSppoołłeecczznneejj
ii KKuullttuurraallnneejj  SSoołłeeccttww
W sobot´ 8 wrzeÊnia br. na terenie zespo∏u
pa∏acowo-parkowego Polskiej Akademii Nauk
w Jab∏onnie odby∏ si´ IX Festiwal AktywnoÊci
Spo∏ecznej i Kulturalnej So∏ectw.
So∏ectwa Trzciany (Gmina Jab∏onna), Kr´gi (Gmina Somian-
ka), R˝yska (gmina Radzymin), Izbica (Gmina Serock), Dà-
brówka (Gmina Dàbrówka), Ka∏uszyn (Gmina Wieliszew)
i Józefów (Gmina Niepor´t) bra∏y udzia∏ w rywalizacji
w trzech kategoriach: prezentacja stoiska, smaki, kuchnia
regionalna oraz wyst´p sceniczny. WÊród laureatów znala-
z∏a si´ reprezentacja naszej gminy ze wsi Ka∏uszyn, która
stan´∏a na najwy˝szym podium w kategoriach: smaki
i kuchnia regionalna.

Pierogi w∏asnej roboty, kie∏basa, a tak˝e bigos i inne sma-
ko∏yki, które znalaz∏y sie na stoisku, wspaniale si´ prezen-
towa∏y, a przede wszystkim pobudzi∏y kubki smakowe g∏o-
sujàcych, co prze∏o˝y∏o si´ na ten wysoki wynik naszej re-
prezentacji. Gratulujemy! nn
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Meksykaƒska przygoda „Promyków” 
11 koncertów w 9 miastach po∏o˝onego w sercu
Meksyku stanu Hidalgo, setki oklaskujàcych
wyst´py widzów – niezale˝nie od dnia i jego
pory, fiesta na ulicach meksykaƒskich miast
w rocznic´ niepodleg∏oÊci, prekolumbijskie
piramidy zbudowane wy∏àcznie si∏à ludzkich
ràk– oto zaledwie kilka scen z pobytu Zespo∏u
Taƒca Ludowego „Promyki”, który
w dniach 6–18 wrzeÊnia reprezentowa∏ Polsk´,
region Mazowsza, Powiat Legionowski i Gmin´
Wieliszew na mi´dzynarodowym festiwalu
tanecznym w Meksyku.

To 26. zagraniczny wyjazd Zespo∏u Taƒca Ludowego „Pro-
myki” z Wieliszewa, 14. paƒstwo i 4. odwiedzany kontynent,
a jednoczeÊnie debiut w Ameryce P∏n. Meksyk, a w∏aÊciwie
Stany Zjednoczone Meksyku – to dynamicznie rozwijajàcy
si´ kraj, bogaty w oryginalnà kultur´, wspania∏à kuchni´,
pi´kne krajobrazy, uÊmiechni´tà i ˝yczliwà ludnoÊç cieka-
wà Êwiata, zakochanà w taƒcu i muzyce. By∏ on kolejnym
celem wyprawy wieliszewskich „Promyków” i jak dotàd naj-
dalszym (po Indiach i Korei P∏d.) i z pewnoÊcià zapadajà-
cym w pami´ç wszystkich 30 tancerzy i tancerek z grupy
m∏odzie˝owej oraz szefa Zespo∏u Dariusza Skrzydlewskie-
go. Dla niego by∏ to powrót do Meksyku po 20 latach (wte-
dy jeszcze w szeregach ZPiT UW „Warszawianka”). Mek-
sykaƒskie tournée „Promyków” obj´∏a patronatem Amba-
sada Rzeczypospolitej Polskiej w Meksyku.Wizyta Zespo∏u
i jego koncerty zosta∏y wpisane w obchody 90. rocznicy na-
wiàzania stosunków dyplomatycznych mi´dzy Polskà a Mek-
sykiem. Obok Wieliszewian na festiwalowych scenach wy-
stàpi∏y zespo∏y z Kolumbii, Meksyku i Paragwaju, a w Fe-
stiwalu wzi´∏y równie˝ udzia∏ zespo∏y z Argentyny, Brazylii,
Chile, Ekwadoru, Hondurasu, Kostaryki, Panamy i Peru.

W czwartek 6 wrzeÊnia o 6.25 rano czasu polskiego wy-
startowali z Ok´cia, by po niemal 17 godzinach podró˝y via
Pary˝ dotrzeç do Ciudad de México – 3. najludniejszej me-
tropolii Êwiata. – „WielkoÊç”– s∏owo klucz wyjazdu, odczu-
liÊmy ju˝ na pok∏adzie najwi´kszego pasa˝erskiego samo-
lotu Êwiata – Airbusa A380, którym podró˝owaliÊmy z Pa-
ry˝a. Potem wszystko co wielkie towarzyszy∏o nam
na ka˝dym kroku pobytu – od ciàgnàcych si´ po horyzont
ulicznych korków po zakupy w otwartych niemal ca∏à do-

b´ meksykaƒskich sklepach (np. 3 litrowe butelki napojów
gazowanych niespotykane w naszej cz´Êci globu) – relacjo-
nuje tancerz „Promyków” Mateusz Sierawski.

Przed meksykaƒskà publicznoÊcià wystàpili na 11 kon-
certach, w trakcie których zaprezentowali taƒce i zabawy
Starej Warszawy, taƒce i pieÊni Górali ̊ ywieckich oraz taƒ-
ce z regionu Opoczna. – Za ka˝dym razem czuliÊmy si´ wy-
jàtkowo – z jednej strony jak gwiazdy muzyki rozrywkowej,
z drugiej traktowano nas jak dawno niewidzianych przyja-
ció∏. Mi´dzy wyst´pami t∏umy ludzi zaczepia∏y nas pod sce-
nà i na ulicach: „Can I photo with you?!”, „Photo please,
photo my friends” – zrobiono nam tysiàce zdj´ç – wspomi-
na Mateusz. – Niezapomnianym prze˝yciem by∏a prezenta-
cja w sali gimnastycznej Szko∏y Podstawowej nr 2 w Pachu-
ca, gdzie oglàda∏o nas oko∏o tysiàca mieszkaƒców – tak ener-
gicznej, ˝ywio∏owej i pe∏nej wdzi´cznoÊci publiki nie
doÊwiadczyliÊmy nigdy wczeÊniej. „Promykowà” tradycjà
jest wzbogacanie wyjazdowego repertuaru o piosenk´ wy-
konywanà w trakcie koncertów w ojczystym j´zyku gospo-
darzy.Tym razem Zespó∏ przygotowa∏ meksykaƒski szlagier
– Cielito Lindo, który z ka˝dym wykonaniem zjednywa∏ im
publik´, niejednokrotnie wzruszajàc jà do ∏ez. – Pierwszy
raz spotkaliÊmy si´ z sytuacjà, aby ludzie p∏akali na naszych
koncertach i nast´pnie ze ∏zami w oczach dzi´kowali nam
za wyst´p – podkreÊla szef wieliszewskich „Promyków” Da-
riusz Skrzydlewski. Tak by∏o w Tulancingo, tak by∏o w za-
bytkowym centrum miasta Actopan i w stolicy stanu Hidal-
go – 300-tysi´cznym Pachuca. Wielkim zaszczytem dla na-
szych reprezentantów okaza∏a si´ decyzja Organizatorów,
którzy pod wp∏ywem pierwszych koncertów „Promyków” po-
stanowili zaprosiç grup´ do wyst´pu na gali taƒców mek-
sykaƒskich, organizowanej z okazji Dnia Niepodleg∏oÊci
Meksyku we wspania∏ej, nowoczesnej sali widowiskowej Go-
ta de Plata mieszczàcej niemal 2-tysi´cznà publik´.

Jako jedyna grupa z Europy „Promyki” koncertowa∏y obok
zespo∏ów z Meksyku, Kolumbii i Paragwaju. Ostatniego dnia
festiwalu podczas wyjazdu z hotelu nie oby∏o si´ bez ∏ez wzru-
szenia – nasze kraje dzieli ponad 10 000 km. – Wspaniali lu-
dzie zza oceanu stali si´ dla nas przyjació∏mi, o których nie
da si´ zapomnieç. O ich otwartoÊci, cieple i nieskr´powanej
radoÊci, którà przekazujà m.in. przez taniec b´dziemy jesz-
cze d∏ugo opowiadaç – obiecujà „Promyki”.

Nasi reprezentanci nie ˝yli jednak samymi koncertami.
Zwiedzajàc ma∏e, prowincjonalne miasteczka byli zaskocze-
ni ich urokiem i dba∏oÊcià o czystoÊç, mimo ˝e ˝ycie miesz-

kaƒców jest nadzwyczaj skromne, a pieni´dzy cz´sto bra-
kuje na wszystko. – Nie byliÊmy w stanie uwierzyç jak
w Êrodku tygodnia w ma∏ej miejscowoÊci mo˝na na koncer-
cie zespo∏ów taƒca ludowego zgromadziç kilkaset osób! By-
∏o to coÊ niesamowitego – wspominajà nasi tancerze. Mo˝-
na si´ rozpisywaç o malowniczych miasteczkach stanu Hi-
dalgo, jednak ci´˝ko o porównanie z majestatycznym,
staro˝ytnym miastem Teotihuacán zlokalizowanym na da-
lekich przedmieÊciach dzisiejszego miasta Meksyk. – Gdy
podjechaliÊmy pod stanowisko archeologiczne naszym
oczom ukaza∏y si´ ogromne – najwi´ksze na kontynencie
– piramidy, z górujàcà nad nimi Piramidà S∏oƒca. Ogrom-
ne centrum religijne zosta∏o zbudowane mi´dzy II w. p.n.e.
a II w. n.e. bez u˝ycia metalowych narz´dzi! – opowiada Ma-
teusz. Po zabytkach przedkolumbijskich „Promyki” odwie-
dzi∏y s∏ynne sanktuarium – Bazylik´ Matki Bo˝ej z Guada-
lupe, jedno z najwi´kszych centrów pielgrzymkowych
w Ameryce ¸aciƒskiej. – Obok g∏ównego wejÊcia do bazy-
liki i cudownego wizerunku stoi pomnik naszego rodaka
– Jana Paw∏a II. Bardzo mi∏o by∏o zobaczyç polski akcent
w tak wa˝nym dla Meksyku miejscu – wspomina tancerz.
Nie sposób zapomnieç równie˝ fiesty, jaka zapanowa∏a
na ulicach z okazji Âwi´ta Niepodleg∏oÊci Meksyku przy-
padajàcego na 16 wrzeÊnia, ale obchodzonego hucznie ju˝
od wigilii rocznicy przez ca∏y miesiàc. – Wielu ze Êwi´tujà-
cych w t∏umie spontanicznie strzela∏o w powietrze z… re-
wolwerów, zupe∏nie jak na westernach – wspominajà
uczestnicy wyjazdu. Co ciekawe stan, w którym koncerto-
wali nasi reprezentanci jest w sposób szczególny zwiàzany
z meksykaƒskà drogà do niepodleg∏oÊci, a swà nazw´ otrzy-
ma∏ na czeÊç przywódcy narodowego powstania o wyzwole-
nie Meksyku spod w∏adzy Hiszpanii – ksi´dza Miguela Hi-
dalgo y Costilla.

– Czy podró˝ nas czegoÊ nauczy∏a? – zadaje pytanie Ma-
teusz Sierawski. – Z pewnoÊcià wielu z nas otworzy∏a oczy,
i˝ mo˝na ̋ yç inaczej. ˚ycie jest krótkie, a Êwiat wielki, wi´c
nie ma sensu traciç czasu na b∏ahostki. Polacy powinni si´
uczyç od Meksykanów radoÊci z ka˝dego dnia. Jako Zespó∏,
ale równie˝ prywatnie mamy nadziej´, ˝e kiedyÊ powróci-
my do Meksyku i ponownie b´dziemy mogli sp´dziç czas
w tym cudownym kraju. Byç mo˝e uda si´ pobiç kolejny,
Êwie˝o zanotowany przez „Promyki” rekord – koncert zataƒ-
czony na ponad 2500 m n.p.m.!

VIVA MEXICO!
nn MS / OKW / Promyki
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Przypominamy, i˝ w tym roku obchodzimy jubileusz 20-le-
cia ZTL „Promyki”. Zespó∏ przygotowuje nowe uk∏ady, któ-
re uÊwietnià koncert galowy zaplanowany na 10 listopada
w ramach 18. edycji Festiwalu PieÊni iTaƒców Polskich. Gru-
pa m∏odzie˝owa „Promyków” zaprezentuje widowiskowe Taƒ-
ce Górali Spiskich, zaÊ grupa dzieci´ca efektowne Taƒce Pod-
laskie – oba uk∏ady w pi´knych ludowych strojach z tych re-
gionów! Premierowe wyst´py poprzedzi wydanie p∏yty
muzycznej z piosenkami i pieÊniami ludowymi we wspó∏cze-
snych aran˝acjach, którà Zespó∏ zaprezentuje w niedziel´
28 paêdziernika w trakcie koncertu w Sali Koncertowej
im. Krzysztofa Klenczona. Zapraszamy!

WWYYSSTTAAWWAA  ZZDDJJ¢¢åå II PPAAMMIIÑÑTTEEKK
Przebyli ponad 125 000 km – co odpowiada ponad trzem
okrà˝eniom kuli ziemskiej. Odwiedzili (docelowo) 14 kra-
jów, a wliczajàc równie˝ te odwiedzane na trasie liczba ta
wzrasta do imponujàcych 25. Taƒczyli na 4 kontynentach.
Prze˝yli powódê, zdobyli II miejsce na Êwiatowym konkur-
sie taƒca w Korei P∏d. i bawili si´ na hinduskim weselu. „Do-
oko∏a Êwiata z Promykami” – to tytu∏ wystawy fotografii i pa-
miàtek z 20 lat podró˝y Zespo∏u po ca∏ym Êwiecie. Ca∏y zbiór
mogà Paƒstwo oglàdaç w galerii przechodniej Gminnego
Centrum Kultury w ¸ajskach do koƒca wrzeÊnia.

UUWWAAGGAA  OOLLDDBBOOJJEE  –– PPIIEERRWWSSZZAA  PPRRÓÓBBAA!!
Chcesz na nowo prze˝yç przygod´ z „Promykami”? Zapra-
szamy wszystkich by∏ych cz∏onków Zespo∏u do wzi´cia udzia-
∏u w koncercie galowym z okazji Jubileuszu 20-lecia.To do-
skona∏a okazja do spotkania po latach, by raz jeszcze za∏o-
˝yç ludowe portki, kwieciste wianki i wspólnie zataƒczyç
na parkiecie przed publicznoÊcià w hali sportowej w Wieli-
szewie.Wszystkich ch´tnych zapraszamy do grupy na oficjal-
nym profilu Zespo∏u na portalu Facebook lub prosimy o kon-
takt z OÊrodkiem Kultury w Wieliszewie: tel. 22 782 20 02,
e-mail: kultura@wieliszew.pl

Pierwsze spotkanie dla dawnych ale wcià˝ obecnych du-
chem tancerzy we wtorek 9 paêdziernika o godz. 20.30 w ha-
li sportowej w Wieliszewie – b´dziemy trenowaç festiwalo-
wy uk∏ad, a wi´c wszystkim Wam doskonale znanego krako-
wiaka! Dla wcià˝ niezdecydowanych zach´ta – kto pierwszy,
ten lepszy, a strojów i butów nie starczy nam dla wszystkich!

BBAALL  JJUUBBIILLEEUUSSZZOOWWYY
10 listopada po Koncercie Jubileuszowym z okazji 20-lecia,
gdy ju˝ zgasnà Êwiat∏a nad parkietem w hali sportowej
w Wieliszewie, b´dziemy mieli zaszczyt zaprosiç Przyjació∏
ZTL „Promyki” na Bal Jubileuszowy organizowany w Hote-
lu Windsor**** w Jachrance (start godz. 21.00). Serdecznie
zapraszamy by∏ych i obecnych cz∏onków Zespo∏u, rodziców
tancerzy, naszych przyjació∏ i dobroczyƒców – wszystkich,
którzy zwiàzani sà sercem z naszym Zespo∏em. Koszt udzia-
∏u w balu wynosi 130 z∏ / osoba. Na Wasze zg∏oszenia i wp∏a-
ty czekamy do 17 paêdziernika w Gminnym Centrum Kul-
tury w ¸ajskach. W razie pytaƒ prosimy o kontakt z OÊrod-
kiem Kultury w Wieliszewie: tel. 22 782 20 02, e-mail:
kultura@wieliszew.pl nn Promyki

Jubileusz 20-lecia
Zespołu Taƒca
Ludowego „Promyki”
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Wójt Gminy Wieliszew
Paweł Kownacki
Stanowisko wójta mam zaszczyt pe∏niç od dwóch kaden-
cji. W 2014 roku kiedy zabiega∏em o poparcie mieszkaƒ-
ców w wyborach samorzàdowych przedstawi∏em program
promowany has∏em „Spe∏nione obietnice, ambitne plany”.
Wiele obietnic z∏o˝onych w 2010 roku spe∏ni∏em, ale na ko-
lejne 4 lata chcia∏em jednak postawiç przed nami nowe
i jeszcze bardziej ambitne zadania. OczywiÊcie z perspek-
tywy roku 2018 wiele zamierzeƒ z tamtych lat wyglàda
inaczej – jedne by∏y proste do zrealizowania, inne trud-
niejsze, ale na pewno mog´ powiedzieç, ˝e wiele si´ uda-
∏o. Dzi´ki spokojniejszej atmosferze pracy i wspó∏dzia∏a-
niu na linii wójt – radni (co nie jest takà oczywistoÊcià)
uda∏o si´ zrealizowaç wiele wa˝nych inwestycji. Robi∏em
wszystko, aby ich rozwiàzanie prze∏o˝yç na konkretne dzia-
∏ania dajàce poczucie zadowolenia z koƒcowego efektu.
Wiem te˝, ˝e niektóre wybory dokonane przeze mnie lub
radnych nie wszystkim przypad∏y do gustu, ale prosz´
uwierzyç, ˝e trudno jest jednoczeÊnie realizowaç wszyst-
kie projekty – niektóre z nich potrzebujà wi´kszej iloÊci
czasu.

Pora na ma∏e podsumowanie. Wiele jest jeszcze do wy-
konania w zakresie infrastruktury drogowej, kolejne osie-
dla w polach sprawiajà, ˝e wcià˝ próbujemy zapewniç do-
bre drogi na placu budowy. Ale wygodna i bezpieczna in-
frastruktura drogowa jest bardzo wa˝nym elementem
rozwoju ka˝dej aglomeracji i dlatego pewne inwestycje to
coÊ wi´cej ni˝ tylko naprawa. Powsta∏a ulica Rodzinna
w Ka∏uszynie, utwardzone zosta∏y drogi w Topolinie
(ul. Graniczna i Szlachecka), Podd´biu (ul. S∏oneczna),Wie-
liszewie (ul. Âwi´tojaƒska i ul. Ks. Popie∏uszki), ¸ajskach
(ul. Bia∏ob∏ocka), Micha∏owie-Reginowie (ul. Ogrodowa).
Powsta∏y kolejne kilometry chodników i oÊwietlone Êcie˝-
ki rowerowe wzd∏u˝ ulicy Przedpe∏skiego i 600-lecia w Wie-
liszewie, Suwalnej i Nowodworskiej w ¸ajskach. Uda∏o si´
zrealizowaç bezpieczne skrzy˝owanie w Janówku Pierw-
szym z sygnalizacjà Êwietlnà oraz chodniki w Wieliszewie,
¸ajskach, Komornicy czy Górze. Poza jakoÊcià dróg,
nad którymi, jak wczeÊniej napisa∏em, musimy popraco-
waç bardzo wa˝na dla mieszkaƒców jest kwestia bezpie-
czeƒstwa przemieszczania si´ po tych drogach. OÊwietli-
liÊmy kilkadziesiàt dróg, setki lamp zapewniajà bezpiecz-
nà drog´ do domu. Kolejne ulice ju˝ sà zaprojektowane
i czekajà na realizacj´.

Dobra infrastruktura drogowa to tak˝e lepszy transport.
Z ka˝dym kolejnym przetargiem staram si´, aby jakoÊç
Êwiadczonych us∏ug transportowych by∏a wy˝sza, dzi´ki
temu po naszej gminie je˝d˝à autobusy niskopod∏ogowe,
powstajà kolejne po∏àczenia i nowe linie. Wychodzàc na-
przeciw oczekiwaniom mieszkaƒców wspólnie z radnymi
podj´liÊmy tak˝e decyzj´ o przystàpieniu Gminy Wieliszew
do programu Warszawa+ dzi´ki czemu nasi mieszkaƒcy
mogà korzystaç z taƒszych biletów. Potrzeby mieszkaƒców
wcià˝ rosnà i przed nami kolejne wyzwania w tym m.in.
wy˝sze dop∏aty do biletów, SKM do Wieliszewa i korekta
tras linii „L”.

Nie odkryj´ nic nowego mówiàc, ˝e wzros∏a liczba miesz-
kaƒców Gminy Wieliszew. Wraz z jednym z najwy˝szych
wzrostów w kraju idzie zapotrzebowanie przede wszyst-
kim na us∏ugi naszych placówek oÊwiatowych i opieki zdro-
wotnej. Do tego w trakcie kadencji musieliÊmy wprowa-
dziç reform´ oÊwiaty, która dzi´ki zaanga˝owaniu wszyst-
kich samorzàdowców, rodziców, nauczycieli i uczniów
przesz∏a z du˝o mniejszymi utrudnieniami ni˝ w kraju.
W trakcie kadencji uda∏o si´ poprawiç sytuacj´ w oÊwia-
cie poprzez rozbudow´ szko∏y i przedszkola w ¸ajskach, wy-
budowanie pe∏nowymiarowej sali gimnastycznej
przy Szkole Podstawowej nr 2 im. Jana Paw∏a II w Wieli-
szewie oraz rozpocz´cie budowy przedszkola w Skrzesze-

wie. Aktualnie trwajà po-
st´powania na rozbudow´
szko∏y w Janówku i budo-
w´ przedszkola w Wieli-
szewie. Uda∏o si´ nam po-
zyskaç ogromne Êrodki
na dodatkowe zaj´cia
z nauk Êcis∏ych, robotyki i angielskiego. Dzi´ki dotacjom
ministerialnym kontynuowana by∏a nauka p∏ywania, pro-
mowaliÊmy sporty zimowe i wprowadzaliÊmy dodatkowe
zaj´cia z gimnastyki.

Pewne problemy z dost´pnoÊcià opieki nad najm∏odszy-
mi staramy si´ rozwiàzywaç poprzez nowy instrument czy-
li Bon Malucha, dzi´ki któremu rodzice mogà skorzystaç
z dop∏at do opieki na dzieçmi; udzielamy równie˝ wspar-
cia w formie dotacji kolejnym niepublicznym placówkom.

Problemem kolejnym jaki sta∏ i stoi przed nami to bu-
dowa infrastruktury wodociàgowej i kanalizacyjnej. Dla-
tego te˝ pewne Êrodki (w tym pozyskane Êrodki unijne)
przekazane zosta∏y na realizacj´ kolejnych sieci. Uda∏o si´
sfinalizowaç budow´ kanalizacji w rejonie ulicy LeÊnej
w ¸ajskach oraz skanalizowano kolejny rejon w Micha-
∏owie-Reginowie – rejon ulic G∏ównej i D∏ugiej. Rozpocz´-
liÊmy równie˝ proces kanalizowania osiedla w Górze
przy ulicy Rzecznej. Wielkim problemem Êrodkowej cz´-
Êci gminy jest jakoÊç wody i dlatego na podkreÊlenie za-
s∏uguje decyzja radnych, ˝e zgodzili si´ na budow´ wodo-
ciàgu dla Skrzeszewa, Ka∏uszyna, Topoliny i Sikor. Ale li-
sta oczekiwaƒ jest wcià˝ du˝a…

Poza infrastrukturà drogowà w gminnej wspólnocie ist-
nieje du˝e zapotrzebowanie wÊród mieszkaƒców na infra-
struktur´ sportowà– stàd budowa boisk, placów zabaw, si-
∏owni plenerowych i miejsc do spacerów – jak np. deptak
nad Jeziorem Wieliszewskim (rewitalizowanym). Wielu
z mieszkaƒców anga˝uje si´ w organizacje pozarzàdowe
i dlatego tak wa˝na jest wspó∏praca z klubami sportowy-
mi, radà seniorów, ko∏ami seniorów z poszczególnych wsi,
stowarzyszeniami i nieformalnymi grupami. MyÊl´, ˝e mo-
g´ te 4 lata uznaç za udany okres wi´kszej obywatelskiej
aktywnoÊci, wzmacnianej funduszem so∏eckim, który
na dobre zagoÊci∏ w naszej „ma∏ej ojczyênie”.

To tylko wycinek tego, co uda∏o si´ dokonaç przez ostat-
nie 4 lata. Wiem, ˝e wiele ˝yczeƒ jeszcze oczekuje na re-
alizacj´. Wiem te˝, ˝e niektórym nie starczy∏o cierpliwo-
Êci, ˝eby doceniç moje i starosty Roberta Wróbla zaanga-
˝owanie w budow´ Êcie˝ki rowerowej do Komornicy
(a teraz w∏aÊnie og∏oszony zosta∏ przetarg na jej budow´);
˝e wiele osób nie ma tej cierpliwoÊci, o którà prosz´. Jed-
nak odnosz´ wra˝enie, ˝e wi´kszoÊç mieszkaƒców widzi
równomierny rozwój gminy. A ˝eby nie byç go∏os∏ownym
to pragn´ podkreÊliç, ˝e w nowym rankingu Wspólnoty do-
tyczàcym wydatków inwestycyjnych na mieszkaƒca, na-
sza gmina na 1555 gmin wiejskich zaj´∏a 60 miejsce. Mu-
simy postaraç si´, ˝eby ta tendencja w kolejnej kadencji
znaczàco nie spad∏a pomimo wysychajàcego êróde∏ka unij-
nych Êrodków.

Dzi´kuj´ Paƒstwu za wspólnie przepracowane 4 lata, set-
ki spotkaƒ na formalnych zebraniach, tysiàce rozmów
w urz´dzie, na uroczystoÊciach gminnych i wiejskich, ty-
siàce maili, telefonów, wiadomoÊci na Facebooku i Mes-
sengerze, ogrom komentarzy, like’ów i nawet za te mniej
pochlebne opinie czy niezadowolone emotki. Dzi´ki temu
wszystkiemu ja i radni wiemy lepiej jak Gmin´ Wieliszew
powinniÊmy dla Paƒstwa zmieniaç.

Z wyrazami szacunku,
Pawe∏ Kownacki

Wójt Gminy Wieliszew
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MMaarrcciinn  FFaabbiissiiaakk
Zbli˝ajàce si´ zakoƒczenie kadencji to dobry czas,
aby porozmawiaç o tym, jak Gmina Wieliszew
zmieni∏a si´ przez ostatnie cztery lata. Jakie in-
westycje zosta∏y wykonane i, co najwa˝niejsze, czy
przedwyborcze obietnice zosta∏y spe∏nione.To co najbardziej cie-
szy to fakt, ˝e coraz wi´cej osób, uwa˝a Gmin´ Wieliszew za przy-
jazne miejsce do zamieszkania czyli miejsce, gdzie dobrze wróciç
po pracy, sp´dzaç wolny czas i prowadziç ̋ ycie rodzinne. I tak jest
w rzeczywistoÊci. Przez ostatnie cztery lata, na terenie naszej gmi-
ny, sukcesywnie przybywa∏o placów zabaw, boisk sportowych i Êcie-
˝ek rowerowych, ale równie˝ inwestowaliÊmy w rozbudow´ placó-
wek oÊwiatowych, aby zapewniç wi´kszy komfort naszym najm∏od-
szym mieszkaƒcom. Wierz´, ˝e zauwa˝alnà inwestycjà by∏o
wodociàgowanie kolejnych miejscowoÊci w naszej gminie i budo-
wa bàdê projektowanie kanalizacji sanitarnej w kilku wsiach.W mi-
jajàcej kadencji ogromny nacisk po∏o˝yliÊmy na bezpieczeƒstwo
naszych mieszkaƒców, dofinansowujàc zakupy niezb´dnego sprz´-
tu i nowych samochodów dla kilku jednostek OSP. JeÊli chodzi o Gó-
r´, czyli okr´g reprezentowany przeze mnie, do najwi´kszych suk-
cesów zaliczam popraw´ bezpieczeƒstwa zarówno pieszych, jak
i zmotoryzowanych w rejonie skrzy˝owania ulicy Dworcowej z No-
wodworskà w Górze i Janówku Pierwszym, poprzez jego przebu-
dow´ i zainstalowanie Êwiate∏. Na t´ inwestycj´ mieszkaƒcy cze-
kali kilkanaÊcie lat… Ogromnym udogodnieniem zarówno dla pie-
szych, jak i rowerzystów by∏a budowa Êcie˝ki rowerowej i chodnika
od ulicy Dworcowej w Górze a˝ do Okunina, a tak˝e inwestycja,
którà zrealizowaliÊmy wspólnie z Powiatem Legionowskim, czyli
chodnik wzd∏u˝ ulicy Warszawskiej w Górze za torami. Mieszkaƒ-
ców Góry i Janówka bardzo ucieszy∏o zakoƒczenie II etapu budo-
wy remizy stra˝ackiej, poniewa˝ nowo powsta∏y obiekt s∏u˝y za-
równo stra˝akom, jak równie˝ wszystkim mieszkaƒcom naszych
miejscowoÊci. To tutaj odbywajà si´ zebrania, spotkania i wszel-
kiego rodzaju uroczystoÊci. Realizujàc sugestie i proÊby naszych
mieszkaƒców w∏aÊnie finalizujemy budow´ nowego oÊrodka zdro-
wia, bo z obecnego, ze wzgl´du na jego usytuowanie na pi´trze,
nie mogà korzystaç osoby starsze i majàce problemy z chodzeniem.
Tyle zmian i tylko cztery lata. To pokazuje jak pracowita by∏a to
kadencja, ale najwa˝niejszy jest fakt, ˝e ta ci´˝ka praca przebie-
ga∏a w atmosferze porozumienia i szacunku pomi´dzy radnymi
i Wójtem. Dlatego w tym miejscu chcia∏bym ogromnie podzi´ko-
waç zarówno Panu Wójtowi Paw∏owi Kownackiemu, jak i moim ko-
legom i kole˝ankom radnym za dobrà merytorycznà wspó∏prac´
i fantastyczne efekty, z których mo˝emy korzystaç w ca∏ej Gmi-
nie Wieliszew.

AAnnddrrzzeejj  SSnnooppeekk
Podczas mijajàcej kadencji uda∏o si´ zrobiç wie-
le dla poprawy ̋ ycia mieszkaƒców. Przyk∏adem mo-
gà byç nowe plany zagospodarowania przestrzen-
nego. Nowe Êcie˝ki rowerowe i drogi.W dziedzinie
oÊwiaty skupiliÊmy si´ (jako rada i wójt) na jak naj∏agodniejszym
wprowadzeniu reformy oÊwiaty. Mo˝emy pochwaliç si´ te˝ nowymi
inwestycjami w Wieliszewie takimi jak przedszkole i ˝∏obek
na 120 miejsc. Z ostatnich informacji wynika, ˝e za chwil´ ruszy bu-
dowa du˝ego gminnego przedszkola w pobli˝u gimnazjum w Wieli-
szewie. Kolejna rzecz to komunikacja lokalna wcià˝ modyfikowa-
na, ˝eby osiàgnàç optymalny schemat. Kolejna inwestycja to ul. Âwi´-
tojaƒska, która samoistnie przyj´∏a form´ miejscowego bulwaru
nad jeziorem. W po∏àczeniu z Parkiem Âwi´tojaƒskim znacznie po-
prawi estetyk´ i funkcjonalnoÊç tego fragmentu Wieliszewa.W tro-
sce o najm∏odszych wybudowaliÊmy boisko i plac zabaw na osiedlu
Modliƒska 110–144. Dla starszych, si∏owni´ plenerowà. Wraz z za-
rzàdem osiedla, którego jestem przewodniczàcym, wyremontowa-
na i zmodernizowana zosta∏a kot∏ownia. Dzi´ki temu uda∏o si´ ob-
ni˝yç wysokoÊç zaliczek na centralne ogrzewanie i coroczny kilku-
set z∏otowy zwrot pieni´dzy na ten cel. WymieniliÊmy te˝ sieç
instalacji i liczników w cz´Êciach wspólnych. Przynios∏o to pokaê-
ne zmniejszenie ubytków tzw. wody niezbilansowanej. Problemem
jest natomiast ciàgle ,,podrzucanie” Êmieci do kontenerów. ˚eby
zmniejszyç to zjawisko przy finansowym wsparciu Wójta zamonto-
wany zosta∏ monitoring tego miejsca. Planowana jest wymiana ru-
rociàgu wody pitnej i modernizacja oÊwietlenia zewn´trzne-

go,a tak˝e przy∏àczy do bloków. To w wielkim skrócie najwa˝niej-
sze sprawy.To by∏o mo˝liwe dzi´ki dobrej, a nawet b. dobrej wspó∏-
pracy z Wójtem i Radà Gminy Wieliszew. Du˝ym sukcesem jest po-
wstanie cmentarza komunalnego, który wraz z up∏ywem czasu na-
biera∏ b´dzie kszta∏tu docelowego. Remont kaplicy ˚ona M´˝owi
to kolejny przyk∏ad wspólnej pracy radnych wieliszewskich, którzy
kwestowali corocznie na ten cel. Du˝o jeszcze przed nami, ale o tym
innym razem. Opowiem o tym na spotkaniach z wyborcami i w mo-
jej ulotce, którà osobiÊcie przynios´ do Paƒstwa.

AArrttuurr  MMii´́tteekk
Up∏ywajàca kadencja 2014-2018 obfitowa∏a w wie-
le wa˝nych wydarzeƒ dla spo∏ecznoÊci Gminy Wie-
liszew i So∏ectwa ̧ ajski.W czasie tej kadencji uda-
∏o si´ w sposób znaczàcy poprawiç komfort nauki
naszych dzieci poprzez oddanie do u˝ytku nowego skrzyd∏a Szko∏y
w ¸ajskach oraz nowego budynku Przedszkola oraz hali sportowej
w Wieliszewie.W trakcie realizacji jest obecnie budowa Przedszko-
la w Skrzeszewie oraz oczekujemy na pozwolenie na budow´ sali
gimnastycznej w ¸ajskach.Wa˝nym elementem polityki Gminy by-
∏o realizowanie kolejnych etapów budowy infrastruktury wodocià-
gowej oraz kanalizacyjnej, budowa nowego cmentarza w Wielisze-
wie czy budowa nowych Êcie˝ek rowerowych. Przedstawi∏em tylko
niektóre inwestycje, a by∏o ich znacznie wi´cej na terenie ca∏ej Gmi-
ny Wieliszew. Moja rodzinna miejscowoÊç ¸ajski, którà mia∏em za-
szczyt reprezentowaç w Radzie Gminy Wieliszew, wzbogaci∏a si´
w tym czasie nie tylko o wy˝ej wymienione inwestycje, ale zreali-
zowano tak˝e takie projekty jak: budowa nowego mostu na Kana-
le Bródnowskim, zakoƒczenie etapu kanalizowania ulicy LeÊnej, re-
mont boiska przyszkolnego, oÊwietlenie ulicy Topolowej, Gwiaêdzi-
stej, Kolejowej, Bia∏ob∏ockiej wraz z przebudowà. Ponadto budowa
placu zabaw przy Przedszkolu, zaprojektowanie nowej sali gimna-
stycznej czy realizacja kilku planów zagospodarowania przestrzen-
nego.W takcie tych czterech lat uda∏o si´ równie˝ dalej integrowaç
mieszkaƒców ¸ajsk poprzez wspólny udzia∏ oraz organizacj´ wielu
spotkaƒ i imprez na terenie Gminy Wieliszew i So∏ectwa, za co miesz-
kaƒcom bardzo serdecznie dzi´kuj´. Na koniec chcia∏bym podkre-
Êliç, ˝e by∏a to druga ju˝ kadencja w Radzie Gminy Wieliszew, gdzie
uda∏o si´ stworzyç dobrà atmosfer´ do wspó∏pracy wÊród Radnych
Gminy Wieliszew. Atmosfera ta prze∏o˝y∏a si´ równie˝ na dobrà
wspó∏prac´ z Wójtem Paw∏em Kownackim, co skutkowa∏o realiza-
cjà zamierzonych planów. Na koniec jeszcze raz pragn´ podzi´ko-
waç mieszkaƒcom za te cztery lata wspólnej pracy oraz za wa˝ne
i celne uwagi. Kole˝ankom i kolegom Radnym za dobrà wspó∏pra-
c´ oraz Wójtowi Paw∏owi Kownackiemu wraz z podleg∏ymi mu urz´d-
nikami za realizacj´ naszych wspólnych planów.

DDaannuuttaa  WWrrzzeessiiƒƒsskkaa
Kadencja w latach 2014–2018 to kolejny okres du-
˝ego rozwoju naszej Gminy. By∏o to mo˝liwe dzi´-
ki dobrej i zgodnej wspó∏pracy Wójta z wi´kszo-
Êcià Rady Gminy Wieliszew. Dzi´ki temu mo˝-
na by∏o zakoƒczyç tak powa˝ne inwestycje jak rozbudowa Szko∏y
Podstawowej oraz wybudowanie Przedszkola w ¸ajskach czy wy-
budowanie hali sportowej przy gimnazjum w Wieliszewie. Jednak
ka˝dy Radny jest rozliczany z inwestycji w swojej wsi. Uwa˝am,
˝e by∏a to dobra kadencja dla Olszewnicy Starej. Z 30 wniosków,
które z∏o˝y∏am zosta∏o zrealizowane 90%. Poprawiono bezpieczeƒ-
stwo mieszkaƒców poprzez utwardzenie dróg Polnej i LeÊnej, za-
instalowano oÊwietlenie sta∏e na ul. Marysieƒki, Jasnej, Zorzy, La-
wendowej, oÊwietlenie solarne na ul. JaÊminowej i Ja∏owcowej,
zamontowano progi zwalniajàce na ul. Marysieƒki i Wiejskiej. Po-
wsta∏ chodnik (1 km) ze zjazdami i oÊwietleniem na ul. Prostej,
dokoƒczono oÊwietlenie na ul. Lotniczej.W tym roku robione sà pro-
jekty na budow´ chodników i przystanku autobusowego na ul. D∏u-
giej i Wiejskiej oraz oÊwietlenie na ul. Polnej. Uda∏o si´ wzboga-
ciç park miejski w si∏owni´ zewn´trznà wraz z ∏awkami, oÊwietle-
niem i monitoringiem. Powsta∏ plac zabaw dla 3 i 4 latków
z przedszkola. Ciesz´ si´, ˝e mog∏am pomóc grupie mieszkaƒców
i doprowadziç do zmiany planu zagospodarowania przestrzenne-
go z zabudowy szeregowej, (którà im narzucono bez ich zgody)
na jednorodzinnà, czy te˝ odlesienie dzia∏ek.Wiem, ˝e na takà zmia-
n´ czekajà jeszcze inni w∏aÊciciele dzia∏ek. Wnioski w ich spra-

wie sà ju˝ z∏o˝one. Du˝ym sukcesem okaza∏o si´ otwarcie nowej
linii autobusowej L34 z Olszewnicy Starej do Legionowa, którà do-
finansowuje Urzàd Gminy. Zosta∏ rozwiàzany problem dojazdów
do szko∏y i pracy. Najwi´kszym sukcesem wsi oraz moim osobistym
by∏o wybudowanie Wiejskiego Domu Kultury. WieÊ czeka∏a na t´
inwestycj´ 30 lat. MusieliÊmy doczekaç si´ takiego gospodarza jak
obecny Wójt pan Pawe∏ Kownacki, ˝eby zrozumia∏ potrzeby miesz-
kaƒców i zrealizowa∏ ich marzenie. Dom prezentuje si´ okazale.
Jestem przekonana, ˝e wkrótce b´dzie t´tni∏ ̋ yciem kulturalnym
i spo∏ecznym. Ma to byç miejsce integrujàce mieszkaƒców. Dzi´ki
bliskim spotkaniom ∏atwiej jest zrozumieç potrzeby innych i wyjÊç
im naprzeciw. Dzi´kuj´ serdecznie mieszkaƒcom za okazane mi za-
ufanie i powierzenie funkcji radnej w obecnej kadencji. Radzie
gminy za g∏osowanie na rzecz inwestycji w Olszewnicy Starej. Pa-
nu Wójtowi Paw∏owi Kownackiemu za dostrze˝enie problemów mo-
jej wsi i wykazanie wielkiej troski, by je rozwiàzaç.Wierz´, ˝e z Pa-
nem jako Wójtem Gminy w nast´pnej kadencji Olszewnica Stara
b´dzie pi´knia∏a i przyciàga∏a nowych mieszkaƒców.

EEddwwiinn  ZZeezzooƒƒ
No có˝, polityków, ale i samorzàdowców ocenia si´
po czynach. A te nie najlepiej Êwiadczà o dzia∏a-
niach wójta i radnych z jego komitetu wyborcze-
go. Jedynym wyjàtkiem z tej grupy by∏ radny Ro-
bert Gajda – który, tak jak i ja, dà˝y∏ do sprawiedliwego podzia∏u
Êrodków bud˝etowych i nie zawsze „taƒczy∏ jak mu grano” z wieli-
szewskiego ratusza. Wójt najwyraêniej takiego zachowania nie lubi
i d∏ugo pami´ta. Odczu∏em to na w∏asnej skórze równie˝ i ja oraz
kilka innych osób. Dlatego uwa˝am, ˝e sekowanie czy krzywdzenie
„wybranych ludzi” za czasów „panowania” wójta Paw∏a Kownackie-
go si´gn´∏o szczytów. Potwierdzi∏ to zresztà wyrok NSA, który stwier-
dzi∏, i˝ metody stosowane (wobec mnie) w gminie Wieliszew sà „nie-
godnymi demokratycznego paƒstwa prawa”. Taki wyrok to wstyd
i haƒba dla wójta i „jego radnych” – no có˝, taki by∏ w radzie gmi-
ny klimat stworzony przez wójta i radnych. Drugà wa˝nà sprawà jest
zad∏u˝enie gminy. W tej kadencji si´gn´∏o ono kwoty ponad 26 mln z∏
czyli po ok. 2 tys. z∏ na ka˝dego mieszkaƒca. Na niespe∏na 2480 gmin
w Polsce, zajmujemy pod wzgl´dem zad∏u˝enia 181 pozycj´. Dla przy-
k∏adu Niepor´t z d∏ugiem prawie 6-krotnie ni˝szym zajmuje 2014 po-
zycj´, przy inwestycjach wy˝szych (na mieszkaƒca) ni˝ u nas. Jak wi-
daç w Niepor´cie mo˝na, u nas ju˝ nie bardzo. Trzecim problemem
by∏a fatalna polityka kadrowa urz´du. Ostatnio np. odszed∏ z gminy
kierownik wydzia∏u architektury, a tu ju˝ mówi si´, o odejÊciu jego
nast´pczyni. Ponoç po wyborach ma odejÊç pani sekretarz Anna Cho-
ma i zast´pca wójta pan Zenon Pop∏awski. W oÊwiacie te˝ nie jest
najlepiej – niezadowoleni nauczyciele „odchodzili”. Po czwarte, b∏´-
dy w zarzàdzaniu gminà. Tu na pierwsze miejsce wysuwa si´ utrata
2, 4 mln z∏. w upad∏ym SK Banku Wo∏omin – tego mo˝na by∏o unik-
nàç, bo NKF ostrzega∏o du˝o wczeÊniej. Nast´pny b∏àd to kosztow-
na lokalizacja nowego cmentarza – na podmok∏ym miejscu przy Pod-
górnej zamiast na Kwietniówce.Wielokrotnie ostrzega∏em, ˝e to z∏e
miejsce na cmentarz, a teraz ci, którzy mnie krytykowali chowajà swo-
ich bliskich na cmentarzu w Legionowie – bo jak wszyscy wiemy
w grobach na Podgórnej pojawi∏a si´ woda podskórna. Po piàte – nie-
dotrzymywanie obietnic wyborczych przez wójta np. mia∏o byç Cen-
trum Kultury i nowy budynek stra˝y po˝arnej w Wieliszewie oraz no-
wa szko∏a podstawowa, a tak˝e nowy lub wyremontowany „Dom
Ogrodnika” w Micha∏owie-Reginowie itd. itp. Po szóste – w gminie
panowa∏ „uznaniowo – kole˝eƒski” podzia∏ gminnych Êrodków bu-
d˝etowych na inwestycje dla poszczególnych so∏ectw.To niszczy∏o rów-
nomierny i harmonijny rozwój gminy. W jednych miejscowoÊciach
budowano przys∏owiowe „kwiatki do ko˝ucha”, a w innych ludzie nie
majà nawet czystej wody do picia. Po siódme – niemoc lub niech´ç
w realizowaniu wielu inwestycji. By∏o ich naprawd´ wiele, a najlep-
szym przyk∏adem braku kompetencji gminnych urz´dników by∏a ma-
∏a inwestycja – przejÊcie na peron dla pieszych przy stacji PKP Wie-
liszew. Z pozytywów tej kadencji wymieni∏bym rozbudow´ szko∏y i bu-
dow´ przedszkola w ¸ajskach z uwagà, ˝e tego typu inwestycje
powinny byç realizowane jednorazowo i kompleksowo – teraz budo-
wa nowej sali gimnastycznej b´dzie dro˝sza ni˝ gdyby by∏a wykona-
na przy rozbudowie szko∏y. Innym pozytywnym dzia∏aniem w tej ka-
dencji mo˝e byç mimo wszystko „gminna komunikacja” – chocia˝
ciàgle nie ma np. „L-ki” w Micha∏owie-Reginowie i po∏àczenia z Sil-
katów do gminy i Legionowa.

GGrraa˝̋yynnaa  KKwwiiaattkkoowwsskkaa
Drodzy mieszkaƒcy, przyszed∏ czas na podsumo-
wanie 4-letniej kadencji. Uda∏o nam si´ zrealizo-
waç ambitne plany, aby poprawiç jakoÊç ̋ ycia na-
szych mieszkaƒców. Najwi´ksze inwestycje, któ-
re chcia∏abym wymieniç to: budowa hali sportowej przy Szkole
Podstawowej nr 2, budowa cmentarza komunalnego, zakoƒczenie
renowacji zabytkowej kaplicy „˚ona M´˝owi”, budowa Êcie˝ek ro-
werowych i ich oÊwietlenia tj. ul. Przedpe∏skiego, wykonanie oÊwie-
tlenia ulic min.: Âwi´tojaƒskiej, Magnolii, LeÊnej i innych.Wyko-
nano projekty kanalizacji ulicy Spokojnej i Magnolii. Kontynu-
owano zagospodarowanie Jeziora Wieliszewskiego oraz nadbrze˝a
wzd∏u˝ ul. Âwi´tojaƒskiej. Utwardzono wiele dróg m.in.: WiÊnio-
wà, ˚ytnià, Magnolii i inne. Wszystkie te przedsi´wzi´cia i inwe-
stycje nie by∏yby mo˝liwe bez zgodnej wspó∏pracy z radnymi ca-
∏ej rady gminy oraz intensywnej pracy Wójta i urz´dników gmi-
ny, za co serdecznie im wszystkim dzi´kuj´. Wam drodzy
mieszkaƒcy dzi´kuj´ za mandat zaufania, jakim mnie
obdarowaliÊcie.

GGrrzzeeggoorrzz  BBiieeƒƒkkoowwsskkii
Kadencja w latach 2014–2018 roku by∏a okresem
wielu pozytywnych zmian w naszej Gminie dzi´-
ki dobrej wspó∏pracy wszystkich radnych z Wój-
tem Gminy oraz pracownikami Urz´du. Jako prze-
wodniczàcy Komisji Rozwoju mog´ powiedzieç, ˝e wspólnie uda-
∏o nam si´ dla mieszkaƒców zrealizowaç takie inwestycje jak
budowa: szko∏y i przedszkola w ¸ajskach i Skrzeszewie, kanaliza-
cji Micha∏ów-Reginów i ¸ajski, hali sportowej i Cmentarza w Wie-
liszewie oraz boisk sportowych w Górze i Krubinie. Rozbudowano
OSP Janówek/Góra, zakupiono nowe samochody dla OSP w Kru-
binie i Ka∏uszynie. Przebudowano skrzy˝owanie w Janówku. Olszew-
nicy Nowej Pawilon i Dom Wiejski w Olszewnicy Starej. Majàc
na uwadze zdrowie mieszkaƒców zacz´to budow´ Przychodni Zdro-
wia w Janówku. W tej kadencji kontynuowano budow´ kanaliza-
cji i wodociàgowania gminnych miejscowoÊci oraz zaprojektowa-
no wodociàg i kanalizacj´ dla nowopowsta∏ych osiedli. W ramach
poprawy bezpieczeƒstwa mieszkaƒców utworzono nowe punkty
Êwietlne. Zbudowano i poprawiono wiele dróg, Êcie˝ek rowerowych
i chodników. Powsta∏y nowe place zabaw, skwery i si∏ownie zewn´trz-
ne, gdzie rodzinnie mo˝na sp´dzaç wolny czas.W tej kadencji wspól-
nie zWójtem po raz kolejny wygenerowaliÊmy z bud˝etu gminy Êrod-
ki na fundusz so∏ecki. Dzi´ki temu mieszkaƒcy mogà decydowaç
na co je przeznaczyç, aby s∏u˝y∏y wszystkim. W moim okr´gu wy-
borczym dzi´ki dobrze rozumianej wspó∏pracy uda∏o si´ zrealizo-
waç i kontynuowaç za∏o˝enia poprzedniej kadencji. Wiem, ˝e jest
jeszcze wiele rozpocz´tych inwestycji, które trzeba b´dzie zreali-
zowaç, a najwa˝niejsza to rozbudowa szko∏y i przedszkola w celu
stworzenia zgodnych z przepisami warunków do nauki i zabawy.
Gmin´ traktuj´ jak swój dom i wiem, ˝e zarówno mnie, jak i ka˝-
demu z nas zale˝y na jej rozwoju i poprawie komfortu ˝ycia jej
mieszkaƒców.

JJaacceekk  MMaarreekk  KKuucciiƒƒsskkii
Niniejszym rozliczam si´ z realizacji mojego progra-
mu wyborczego na lata 2014–2018. Priorytetem mo-
jego programu w kadencji 2014–2018 by∏o bezpie-
czeƒstwo mieszkaƒców Naszej Gminy i mojego okr´-
gu wyborczego. W mijajàcej kadencji wybudowaliÊmy Êcie˝ki
rowerowe, chodniki ∏àczàce ul. Modliƒskà i Pla˝´ Gminnà wraz
z oÊwietleniem. ZmodernizowaliÊmy mostek na potrzeby bezpiecz-
nej jazy Êcie˝kà rowerowà.WymieniliÊmy latarnie w ciàgach pieszych
osiedla przy ul. 600-lecia. DbaliÊmy te˝ o zdrowie i kultur´ fizycznà
dzieci i doros∏ych. OddaliÊmy do u˝ytku hal´ sportowà przy Szkole
Podstawowej nr 2 (dawne Gimnazjum) w Wieliszewie by dzieci mo-
g∏y korzystaç podczas W-F nie wychodzàc z budynku szko∏y. Zosta-
∏a wykonana tak bardzo oczekiwana si∏ownia plenerowa przy bo-
isku na osiedlu 600-lecia. Rozpocz´liÊmy budow´ boiska wielofunk-
cyjnego na osiedlu TBS, którà zakoƒczymy w najbli˝szym czasie.
W moim okr´gu, bioràc pod uwag´ potrzeby m∏odych ma∏˝eƒstw
z ma∏ymi dzieçmi zmodernizowaliÊmy plac zabaw przy Przedszko-
lu nr 2, kupujàc nowe zabawki dla dzieci i pomogliÊmy przy wymia-

nie murawy na ca∏ym placu zabaw oraz placu zabaw przy boisku.
Jednà z wa˝nych inwestycji, zapewniajàcych mo˝liwoÊç odpoczyn-
ku i rekreacji nad wodà by∏ kolejny etap rewitalizacji Jeziora Wie-
liszewskiego. Uczestniczy∏em w negocjacjach i interweniowa∏em
w sprawie poprawy komunikacji lokalnej oraz podwy˝szenia jako-
Êci korzystania z autobusów na trasie Legionowo – Pla˝a-Wieliszew,
Pla˝a-Wieliszew – Legionowo. Spotykajàc si´ z Wami na zebraniach
wspólnotowych jak i w rozmowach w cztery oczy czy podczas roz-
mów telefonicznych uwa˝nie ws∏uchiwa∏em si´ w Paƒstwa g∏osy, sta-
rajàc si´ rozwiàzywaç wi´kszoÊç Paƒstwa problemów. Przyczyni∏em
si´ do budowy i powstania nowego cmentarza komunalnego: „…aby
nasze koÊci nie szuka∏y si´ po Êwiecie…”. Jako Paƒstwa przedsta-
wiciel uczestniczy∏em w wi´kszoÊci wydarzeƒ religijnych i patrio-
tycznych, dochowujàc wiernoÊci has∏u: „Bóg, Honor i Ojczyzna” oraz
sportowych z mottem: „W zdrowym ciele, zdrowy duch”, gdzie mia-
∏em zaszczyt oraz przyjemnoÊç Was reprezentowaç.

JJaann  SSoołłttyyss
W mijajàcej kadencji Rady Gminy wywodzàca si´
z grupy Radnych z Komitetu Wyborczego Paw∏a
Kownackiego stworzy∏a kolektyw ludzi majàcy
na celu zrównowa˝ony oraz perspektywiczny roz-
wój Gminy oparty na konsensusie i zrozumieniu.WybraliÊmy stra-
tegiczne projekty, takie jak... Ekologia – budowa wodociàgu
w Êrodkowej cz´Êci Gminy oraz przejmowanie sieci wodno-kanali-
zacyjnej. OÊwiata – zakoƒczenie rozbudowy Szko∏y i Przedszkola
w ¸ajskach oraz rozpocz´cie budowy przedszkola w Skrzeszewie.
Bezpieczeƒstwo-utwardzenie dróg i wykonanie oÊwietlenia oraz bu-
dowa Êcie˝ek rowerowych i inne inwestycje, które majà na celu po-
praw´ warunków ˝ycia zarówno mieszkaƒców Gminy, jak i mojego
okr´gu wyborczego. Jako wieloletni Radny Gminy zach´cam
do udzia∏u w wyborach i zag∏osowaniu na ludzi, którzy chcà praco-
waç dla dobra wspólnego. Jak mówi stara maksyma „Zgoda budu-
je, niezgoda rujnuje”.

ŁŁuukkaasszz  MMii´́tteekk
Szanowni mieszkaƒcy, koƒczy si´ VII kadencja
Rady Gminy Wieliszew. Na wst´pie mojego pod-
sumowania chcia∏bym wszystkim podzi´kowaç
za wspólnà prac´ i wysi∏ek na rzecz naszej ma-
∏ej spo∏ecznoÊci. Przez te cztery lata uda∏o si´ nam wykonaç ko-
lejny etap oczyszczania Jeziora Wieliszewskiego. Utwardziç wie-
le dróg gruntowych. UzyskaliÊmy pozwolenie na budow´ Remi-
zy OSP Wieliszew z salà zebraƒ dla mieszkaƒców. Deptak w ul.
Âwi´tojaƒskiej mo˝e staç si´ nasza wizytówkà. Wszystkich
obietnic nie uda∏o mi si´ zrealizowaç, bo ró˝ne sà uwarunkowa-
nia prawne i obyczajowe lub po prostu sta∏y si´ nieaktualne (przez
reform´ szkolnictwa). Na koniec chcia∏bym wszystkich zaprosiç
do urn wyborczych 21 paêdziernika. Zadecydujcie, w którym kie-
runku ma podà˝aç Wieliszew.

RRaaffaałł  DDoonnaarrsskkii
Mijajàca kadencja w samorzàdzie to czas wyt´-
˝onej pracy dla dobra naszej Ma∏ej Ojczyzny.
Dzi´ki efektywnej wspó∏pracy z Wójtem Paw∏em
Kownackim oraz pozosta∏ymi Radnymi uda∏o si´
nam zrealizowaç wiele przedsi´wzi´ç przyczyniajàcych si´ do roz-
woju Gminy Wieliszew oraz poprawy jakoÊci ˝ycia jej mieszkaƒ-
ców. Z satysfakcjà mog´ stwierdziç, ˝e wiele obietnic i zamierzeƒ
z poczàtku kadencji uda∏o si´ zrealizowaç. W samym Wieliszewie
sà to przede wszystkim: powstanie cmentarza komunalnego z nie-
zb´dnà infrastrukturà, zbudowanie pe∏nowymiarowej sali gimna-
stycznej przy Szkole Podstawowej nr 2, zakoƒczenie remontu ka-
plicy „˚ona M´˝owi” na cmentarzu parafialnym, dalsza rewitali-
zacja naszej pere∏ki turystycznej – Jeziora Wieliszewskiego oraz
rozpocz´cie prac nad zagospodarowaniem terenu wokó∏ niego. Nie-
zmiernie si´ ciesz´, ˝e przed kilkoma dniami og∏oszony zosta∏ prze-
targ na budow´ nowego wieliszewskiego przedszkola oraz uda∏o
si´ zaprojektowaç kanalizacj´ sanitarnà w rejonie ulic Polnej, Po-
godnej i Deszczowej. Dla poprawy bezpieczeƒstwa na terenie ca-
∏ej Gminy zosta∏o oÊwietlonych, wybudowanych oraz naprawionych
wiele dróg, Êcie˝ek rowerowych i chodników, a nast´pne sà w fa-

zie przygotowania (m.in. przebudowa skrzy˝owania Alei Solidar-
noÊci z ul. KoÊcielnà i Polnà, budowa parkingu wzd∏u˝ ul. Królew-
skiej). Majàc na uwadze potrzeby zwiàzane z edukacjà najm∏od-
szych mieszkaƒców systematycznie remontowaliÊmy i doposa˝y-
liÊmy szko∏y, przedszkola obiekty sportowe i biblioteki. Dzi´ki
funduszom zewn´trznym oprócz inwestycji zrealizowaliÊmy wie-
le projektów skierowanych do dzieci i m∏odzie˝y majàcych na ce-
lu rozwijanie ich w∏aÊciwych postaw i umiej´tnoÊci oraz aktyw-
nego uczestnictwa w ˝yciu spo∏ecznym seniorów oraz osób niepe∏-
nosprawnych.

Podsumowujàc chcia∏bym bardzo podzi´kowaç za mandat zaufa-
nia, jakim obdarzyliÊcie mnie Paƒstwo 4 lata temu oraz za okaza-
ne wsparcie i pomoc w podejmowaniu wszelkich dzia∏aƒ dla dobra
Naszej Gminy Wieliszew.

RRoobbeerrtt  GGaajjddaa
Decydujàc si´ na start w wyborach samorzàdo-
wych w 2014 r. przyÊwieca∏ mi cel, aby zrobiç wi´-
cej dla najmniejszych, zapóênionych inwestycyj-
nie miejscowoÊci 6. okr´gu wyborczego Gminy
Wieliszew, który reprezentowa∏em. Po czterech latach, oceniajàc
fakty, cieszy wzrost inwestycji na drogi, oÊwietlenie, place zabaw,
wodociàgowanie w takich miejscowoÊciach jak Topolina, Sikory
czy Podd´bie.Tu inwestycje wzros∏y prawie dziesi´ciokrotnie w po-
równaniu z latami 2011–2015. (Obliczono na podstawie Wielolet-
niej Prognozy Finansowej z lat 2011–2015, przedstawionej Radzie
i Wójtowi Gminy Wieliszew. Podane wartoÊci nie doczeka∏y si´
rzetelnej weryfikacji, czy pe∏nej analizy ze strony Urz´du Gmi-
ny). Niestety z przykroÊcià stwierdzam, ˝e w przypadku Komor-
nicy, nie zrealizowano w ca∏oÊci praktycznie ̋ adnej z obietnic wy-
borczych KWW Paw∏a Kownackiego. Nawet s∏awny komornicki
chodnik, którego budowa trwa ju˝ kilkanaÊcie lat nie zosta∏ do-
prowadzony do ul. Nasielskiej. Nie uda∏o mi si´ równie˝ przeko-
naç Radnych oraz Pana Wójta do planowego wydawania Êrodków
inwestycyjnych, opartego o rzetelne studium potrzeb mieszkaƒ-
ców i choçby podstawowe analizy kosztów i korzyÊci spo∏ecznych.
Do inwestowania opartego na d∏ugofalowym planie, który
w przypadku inwestycji finansowo nieop∏acalnych, ale krytycz-
nych i koniecznych dla bezpieczeƒstwa i jakoÊci ˝ycia obywate-
li, gwarantowa∏by ich realizacj´. Nie odzyskano tak˝e 2 mln z∏ stra-
ty spowodowanej b∏´dnà decyzjà wyboru banku oraz niepodj´-
ciem skutecznych kroków przez Urzàd Gminy w celu jej
zapobie˝enia. W czasie tej kadencji przekona∏em si´ o wp∏ywie
prowincjonalnej polityki, zarówno na sprawy dotyczàce radnych
krytycznie odnoszàcych si´ do dzia∏aƒ Wójta, jak i na te czysto
ludzkie zg∏aszane przez naszych mieszkaƒców. Z tych te˝ powo-
dów zrezygnowa∏em z ubiegania si´ o mandat radnego w najbli˝-
szych wyborach.

MMaaggddaalleennaa  DDoonnaatt
Koƒczàca si´ kadencja to dla mnie bardzo dobrze
spo˝ytkowany czas. Praca w Komisjach OÊwiaty
oraz Rewizyjnej stawia∏a wiele wyzwaƒ, ale jed-
noczeÊnie dawa∏a du˝o satysfakcji. Wspó∏praca
z kolegami i kole˝ankami radnymi, dzi´ki wi´kszoÊciowej jednomyÊl-
noÊci, pozwoli∏a zrealizowaç cele, które postawi∏am sobie w 2014 ro-
ku, a nawet sprawi∏a kilka niespodzianek. Remont budynku daw-
nego GOPiK oraz stworzenie w nim pomieszczeƒ dla biblioteki gmin-
nej, zakup nowego samochodu stra˝ackiego, budowa I i II etapu
wodociàgu, rozpocz´cie budowy nowego przedszkola w Skrzesze-
wie,zrealizowanie oÊwietlenia na ulicy Polnej i Spokojnej, utwar-
dzenie ulic Spokojnej w Skrzeszewie oraz zau∏ku ul. Polnej, rozpo-
cz´cie budowy oÊwietlenia ulicy LeÊnej i Brygady PoÊcigowej, bu-
dowa gara˝u dla OSP Skrzeszew oraz zaprojektowanie rozbudowy
szko∏y w Skrzeszewie to tylko najwieksze z inwestycji,które wpisu-
j´ po stronie sukcesów. OczywiÊcie nadal sà sprawy nieza∏atwione
i wymagajàce uwagi i pracy. Bezpieczeƒstwo na skrzy˝owaniu, pla-
ce zabaw, teren za remizà, rozbudowa szko∏y, kolejne nieoÊwietlo-
ne lub nieutwardzone drogi – nad tym trzeba popracowaç. Dzi´ku-
j´ wszystkim Radnym, pracownikom urz´du, cz∏onkom Rady So∏ec-
kiej z Panem So∏tysem na czele oraz Panu Wójtowi za owocnà
wspó∏prac´.

nn
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Wrzesieƒ jest tym miesiàcem, w którym w ca∏ej Polsce od-
bywa si´ Ogólnopolska Akcja Sprzàtania Âwiata. W tym
roku równie˝ nasze przedszkolaki w∏àczy∏y si´ do tego
przedsi´wzi´cia. G∏ównym celem akcji by∏o ukazanie dzie-
ciom skutków zaÊmiecania „Êwiata”, wyjaÊnienie koniecz-
noÊci ochrony Êrodowiska oraz recyklingu. Podczas zaj´ç
w grupach dzieci zosta∏y wprowadzone w tematyk´ dba-
nia o Êrodowisko. Po zaj´ciach zaopatrzeni w worki
na zbiórk´ Êmieci i jednorazowe r´kawice, ruszyliÊmy
w plener. Po zakoƒczeniu sprzàtania Êmieci zosta∏y pose-
gregowane, nast´pnie wrzucone do odpowiednich pojem-
ników na odpady. Czynny udzia∏ w akcji mia∏ na celu roz-
budzenie w dzieciach wspó∏odpowiedzialnoÊci za porzàdek
w najbli˝szym otoczeniu. Mamy nadziej´, ˝e w ten sposób
zdobyte doÊwiadczenia zaowocujà w przysz∏oÊci dobrymi
ekologicznymi nawykami. Na znak naszej przyjaêni z przy-

rodà wspólnie z uczniami klasVI zasadziliÊmy w ogrodzie
magnoli´. Teraz dzieci b´dà mog∏y obserwowaç cykl roz-
woju tej roÊliny, pami´tajàc o codziennej piel´gnacji.

nn Katarzyna Popławska
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Przełaje mi´dzyszkolne

WWYYCCIIEECCZZKKAA  DDOO  DDYYNNIIOOLLAANNDDUU  WW  WWIIEELLIISSZZEEWWIIEE

SSPPRRZZÑÑTTAANNIIEE  ÂÂWWIIAATTAA  WW  OODDDDZZIIAAŁŁAACCHH  PPRRZZEEDDSSZZKKOOLLNNYYCCHH  WW  SSKKRRZZEESSZZEEWWIIEE

20 wrzeÊnia br. z okazji Dnia Przedszkolaka Przedszkole Sa-
morzàdowe nr 2 w Wieliszewie zmieni∏o si´ w Wiosk´ Indiaƒ-
skà.W tym dniu dzieci przyby∏y do przedszkola w pi´knych
indiaƒskich strojach. Jak przysta∏o na czerwonoskórych by-
∏a indiaƒska muzyka, indiaƒski taniec, wykonanie indiaƒ-
skich pióropuszy, malowanie twarzy, zakl´cie wodza, polo-
wanie na „bizona” oraz zaklinanie deszczu.

Odtwarzanie przez dzieci ról cz∏onków plemienia Tiki-Ta-
ki okaza∏o si´ znakomità okazjà do poznania zwyczajów i ob-
rz´dów innej kultury.Tradycje indiaƒskie szczególnie podzia-
∏a∏y na wyobraêni´ dzieci´cà, niosàc po˝yteczne wartoÊci
zwiàzane z umiej´tnoÊcià ˝ycia w grupie, kszta∏towania od-
powiedzialnej postawy wobec siebie i innych.

Wszystkie dzieci bawi∏y si´ znakomicie. By∏o wiele Êmie-
chu i radoÊci.Ten dzieƒ na d∏ugo pozostanie w pami´ci ma-
∏ych „Indian”. nn Monika Wi´cka

WWIIOOSSKKAA  IINNDDIIAA¡¡SSKKAA

2211  wwrrzzeeÊÊnniiaa  RReeffeerraatt  SSppoorrttuu  UUrrzz´́dduu
GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww  zzoorrggaanniizzoowwaa∏∏  GGmmiinnnnee
BBiieeggii  PPrrzzee∏∏aajjoowwee  pprrzzyy hhaallii  ssppoorrttoowweejj
ww WWiieelliisszzeewwiiee..  
W zawodach wzi´∏o udzia∏ 5 szkó∏ z Janówka Pierwszego,
Skrzeszewa, ¸ajsk oraz dwie z Wieliszewa. Pogoda dopi-
sywa∏a zawodnikom od poczàtku do koƒca zawodów. Gmin-
ne prze∏aje otworzy∏ Kierownik Referatu Sportu Tadeusz
Szczygielski o godzinie 11.00.

Zawody odby∏y si´ z podzia∏em na 4 kategorie: kla-
sy IV SP (rocznik 2008), klasy V – VI SP (rocznik 2007
i 2006), klasyVII –VIII (rocznik 2005 – 2004) i klas III gim-
nazjum (rocznik 2003).

Wr´czenie nagród indywidualnych i dla szkó∏ odby∏o si´
o godzinie 13.00. Dokona∏ go kierownik Referatu Sportu
Tadeusz Szczygielski wraz z nauczycielami. Po zakoƒcze-
niu biegów uczestnicy zawodów otrzymali pocz´stunek
w postaci soczków i rogalików. Wyniki biegów dost´pne
na stronie www.wieliszew.pl nn  

20 wrzeÊnia dzieci z Przedszkola Samorzàdowego Nr 1
w Wieliszewie pojecha∏y na Wycieczk´ do Dyniolandu.
Na poczàtku dzieci wys∏ucha∏y wyk∏adu o dyni, jej histo-
rii, pochodzeniu, w∏aÊciwoÊciach zdrowotnych i zastosowa-
niu kulinarnym. Nast´pnie Êwietnie si´ bawiliÊmy podczas
zabawy ruchowej „Pieczenie ciasta”.

Kolejnym punktem naszej wycieczki by∏y odwiedziny mi-
nizoo, w którym mieszkajà kury, kaczki, kozio∏ki i króliki.
Wys∏uchaliÊmy krótkà opowieÊç o ˝yciu zwierzàt i ka˝de
dziecko mia∏o mo˝liwoÊç nakarmienia kozio∏ka.

Wszystkie przedszkolaki z apetytem zjad∏y zup´ dynio-
wà i uda∏y si´ na spacer po polu dyniowym. Sà tam dy-
nie z ca∏ego Êwiata! Najwi´kszà atrakcjà by∏o szaleƒstwo
w s∏omianym labiryncie, dzieci ch´tnie wspina∏y si´ i ska-
ka∏y po wi´kszych i mniejszych snopkach siana. Nie za-
pomnieliÊmy tak˝e spróbowaç soku dyniowo-jab∏kowego.
Wszystkie dzieci chcia∏y dolewk´. Jest pyszny! To by∏a uda-
na podró˝. Dzi´kujemy Panu ¸ukaszowi – ,,Panu Dyni”
za Êwietnà zabaw´.

nn

zaproszenie



Znani z brawuro-
wych, energetycz-
nych, goràco przyj-
mowanych musica-
li („Dziewczyny
lubià Bond”, „Nie
wszystko Roma co
si´ Êwieci”) młodzi
tancerze, aktorzy,
scenarzyÊci, re˝yse-
rzy, choreografo-
wie i piosenkarze
szukajà wzmocnienia! Teatr Muzyczny „Pod Pretekstem” zaprasza
na przesłuchania wokalne, aktorskie i taneczne dla kandydatów w wie-
ku 16+. Prosimy o przygotowanie fragmentów prozy i piosenki oraz
uprzednie nadesłanie maila zgłoszeniowego zawierajàcego informa-
cje (imi´ i nazwisko, wiek, doÊwiadczenie artystyczne) na adres: te-
atr.podpretekstem@gmail.com
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Otwarcie szkolnego ogrodu
botanicznego w Łajskach
WW SSzzkkoollee  PPooddssttaawwoowweejj  iimm..  SSttaanniiss∏∏aawwaa
MMoonniiuusszzkkii  ww ¸̧aajjsskkaacchh  mmiiaa∏∏oo  mmiieejjssccee
nniieeccooddzziieennnnee  wwyyddaarrzzeenniiee  pprrzzyyrrooddnniicczzoo--
eedduukkaaccyyjjnnee..  

26 wrzeÊnia odby∏o si´ uroczyste otwarcie Szkolnego Ogro-
du Botanicznego. Data otwarcia zbieg∏a si´ z innym wa˝-
nym wydarzeniem w naszej gminie – ze „Sprzàtaniem
Âwiata”.

Pomys∏odawcami projektu byli nauczyciele przyrody
i biologii. Tabliczki do ogrodu by∏y efektem wspó∏pracy
uczniów, nauczycieli oraz rodziców. Realizacja tego przed-
si´wzi´cia by∏a mo˝liwa dzi´ki wsparciu finansowemu ze
Êrodków Rady Rodziców.

Podczas uroczystoÊci uczniowie, nauczyciele, rodzice i za-
proszeni goÊcie mogli obejrzeç ekologiczne przedstawie-
nie, które w ˝artobliwy sposób nawiàzywa∏o do ochrony
przyrody i dbania o Êrodowisko. Przedstawiciele lokalnych

w∏adz, uczniowie i w∏adze szko∏y przy dêwi´kach werbli
symbolicznie przeci´li wst´g´, otwierajàc tym samym
drzwi do naszego ma∏ego Êwiata przyrody.

W ogrodzie mo˝na podziwiaç wiele gatunków drzew,
krzewów, zió∏ i roÊlin zielonych. Ka˝dy uczeƒ szko∏y b´dzie
móg∏ tu przyjÊç, delektowaç si´ pi´knem przyrody, odpo-
czàç na jej ∏onie i obserwowaç wzrost roÊlin.

Ka˝dy gatunek znajdujàcy si´ na terenie ogrodu zosta∏
oznaczony i opisany na specjalnych tabliczkach, co wzbo-
gaci∏o wartoÊç edukacyjnà projektu.

Dzi´ki tej innowacji edukacyjnej uczniowie b´dà mo-
gli uczestniczyç w ˝ywych lekcjach przyrody, poznawaç taj-
niki ogrodnictwa, anga˝owaç si´ w powi´kszanie zasobów
poprzez przynoszenie w∏asnych sadzonek i dbanie o nie.

Mamy nadziej´, ˝e nasz zielony ogród b´dzie s∏u˝y∏
uczniom i nauczycielom jako miejsce do brania udzia∏u
w niecodziennych lekcjach przez najbli˝sze lata i b´dzie
oazà zieleni naszej szko∏y.

nn Iwona Banaszek 

W piàtek 14 wrzeÊnia 2018 roku w Szkole Podstawowej
w Skrzeszewie obchodziliÊmy Mi´dzynarodowy Dzieƒ
Kropki. Inspiracjà do Êwi´towania by∏o opowiadanie
„Kropka” Petera H. Reynoldsa o ma∏ej dziewczynce Vash-
ti, która odkry∏a w sobie talent…rysujàc w∏aÊnie kropk´.
Do wspólnej zabawy w odkrywanie swoich mocnych stron
i umiej´tnoÊci zaprosiliÊmy wszystkich uczniów i przedszko-
laków. Mnóstwo kolorowych krop, kropek, kropeczek zago-
Êci∏o w klasach i na szkolnych korytarzach. Uczniowie i na-
uczyciele przyszli ubrani w kropki.W sali Êwietlicy powsta-
∏o wspania∏e kropkowe drzewo. Jedni uczniowie podczas
lekcji oglàdali film „The Dot”, inni wys∏uchali przeczyta-
nej przez nauczyciela ksià˝ki pt. „Kropka”. Na lekcji j´-
zyka angielskiego uczniowie rozwijali swoje umiej´tnoÊci

j´zykowe opowiadajàc o swoich talentach. Du˝ym zainte-
resowaniem cieszy∏y si´ przygotowane przez nauczycieli
karty z kropkowymi zadaniami polonistycznymi, matema-
tycznymi, przyrodniczymi. Ch´tni rysowali swój talent w du-
˝ej kropce. Zabawa „wyla∏a si´” z budynku szkolnego.
Uczniowie kolorowà kredà realizowali swoje pasje artystycz-
ne równie˝ na chodniku.Wszyscy jednak rozmawiali o swo-
ich talentach i wierze we w∏asne mo˝liwoÊci.

W tym dniu nikt nie by∏ „w kropce”, za to wszyscy by-
li „zakropkowani”. Zwracali tym samym uwag´ na to, ˝e
pozornie ma∏o wa˝na umiej´tnoÊç, jak np. rysowanie krop-
ki, ale wykonywana z sercem mo˝e okazaç si´ talentem,
dzi´ki któremu staniemy si´ wyjàtkowi. Warto wierzyç
w siebie! nn koordynator Anna Anikiej

MMII¢¢DDZZYYNNAARROODDOOWWYY  DDZZIIEE¡¡  KKRROOPPKKII  

PPRRZZEEDD  NNAAMMII WW KKLLEENNCCZZOONNIIEE
10 paêdziernika (Êroda) godz. 19:30
CC AA SS TT II NN GG
NNAABBÓÓRR  DDOO  ZZEESSPPOO¸̧UU  TTEEAATTRRUU
MMUUZZYYCCZZNNEEGGOO  „„PPOODD  PPRREETTEEKKSSTTEEMM””

20 paêdziernika (sobota) 
godz. 11:00 PP RR ZZ EE SS ¸̧ UU CC HH AA NN II AA

KK OO NN CC EE RR TT OO WW EE
godz. 18:00 KK OO NN CC EE RR TT   

LL AA UU RR EE AA TT ÓÓ WW

OOGGÓÓLLNNOOPPOOLLSSKKII  KKOONNKKUURRSS  PPOOEEZZJJII
ÂÂPPIIEEWWAANNEEJJ  „„PPOOWWRRÓÓTT  DDOO  KKRRAAIINNYY
¸̧AAGGOODDNNOOÂÂCCII””

28 paêdziernika (niedziela) godz. 19:00
KK OO NN CC EE RR TT   II   PP RR EE MM II EE RR AA   PP ¸̧ YY TT YY

JJUUBBIILLEEUUSSZZOOWWYY  KKOONNCCEERRTT
WWOOKKAALLNNYY  ZZEESSPPOO¸̧UU  TTAA¡¡CCAA
LLUUDDOOWWEEGGOO  „„PPRROOMMYYKKII””

Zapraszamy do udziału
w kolejnej odsłonie „Krainy
ŁagodnoÊci”. Po raz szósty
z cz´Êcià konkursowà skiero-
wanà do wykonawców
amatorów. Konkurs kieruje-
my do wykonawców amato-
rów poruszajàcych si´ w ob-
szarze piosenki poetyckiej,
poezji Êpiewanej, piosenki
z tekstem. Zgłoszenia
do konkursu do 15 paêdzier-
nika. Szczegóły: www.krain-
dalgodnosci.wieliszew.pl Wst´p wolny

Z okazji jubileuszu 20-lecia istnie-
nia „Promyki” wydajà płyt´ mu-
zycznà z piosenkami i pieÊniami
ludowymi we współczesnych
aran˝acjach, które po raz pierw-
szy zaprezentujà publicznoÊci
w trakcie koncertu w Sali Klenczo-
na. Usłyszymy 11 polskich utwo-
rów, które znalazły si´ na płycie,
a Zespół przygotował te˝ niespo-
dziank´ na bis. Po koncercie b´-
dzie mo˝na otrzymaç płyt´ – mi-
le widziane Paƒstwa drobne
wsparcie do zespołowej puszki! 

Wst´p wolny – uwaga, koncert niebiletowany, nie gwarantuje-
my miejsc siedzàcych.
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Wójt Gminy Wieliszew Paweł Kownacki, 
Rada Seniorów Gminy Wieliszew, 

„Stowarzyszenie Sàsiedzkie” 
mieszkaƒców osiedla „Kwiatowe” w Janówku Pierwszym 

z a p r a s z a j à  
Mieszkaƒców Gminy Wieliszew 

na nowe przedstawienie komediowe 

CAT DELANEY 
„LEPIEJ JU˚ BY¸O…” 

w re˝yserii Wojciecha Adamczyka 
z udziałem wybitnej aktorki Marty Lipiƒskiej 

do Teatru Współczesnego w Warszawie 
3 listopada 2018 r. godz. 19.15 (sobota) 

Zapewniamy transport autokarem. Koszt uczestnictwa 60,00 z∏. Âwiadczenia zawarte
w cenie: ubezpieczenie podró˝ne, us∏uga transportowa, koszt biletu. 
Dla osób niekorzystajàcych z transportu spoza gminy cena biletu wynosi 65,00 z∏.
Natomiast dla osób niekorzystajàcych z Funduszu So∏eckiego, a chcàcych skorzystaç
z transportu, cena biletu wynosi 75,00 z∏. Z uwagi na dokonanà wczeÊniej
rezerwacj´ organizatorzy oczekujà od zainteresowanych szybkiej decyzji. 

ZAPISY i WP¸ATY PRZYJMUJÑ 
• Zofia Skrzypczyk tel. 506 136 547, Irena Osiecka tel. 519 727 581
(od mieszkaƒców ¸ajsk) • Joanna Tarszys tel. 695 300 901 (od mieszkaƒców
Wieliszewa) • Alicja Kowalska tel. 606 821 517 (od mieszkaƒców Skrzeszewa)
• Regina Sosiƒska tel. 515 657 716, 793 785 577 (od mieszkaƒców 
Micha∏owa-Reginowa) • Marek Babecki tel. 606 307 063 (od mieszkaƒców Góry,
Krubina, Janówka Pierwszego, Olszewnicy Starej, Olszewnicy Nowej, Ka∏uszyna,
Sikor, Podd´bia, Topoliny, Komornicy). 




